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Waarom waren de ingrepen op campus  
Diepenbeek nodig?
Dany Polus,	 coördinator	 nieuwbouw	 van	 de	
UHasselt:	“In	het	verleden	kregen	we	van	onze	
bezoekers	 vaak	 te	 horen	 dat	 ze	 er	 geen	 idee	
van	hadden	dat	er	achter	al	die	bomen	een	hele	
campus	verscholen	lag.	Daarmee	was	de	wens	
geuit om de universiteit letterlijk transparanter 
te	 maken.	 Architectenbureau	 Jaspers	 &	 Eyers	
ontwierp	 een	masterplan	 voor	 het	 herinrichten	
van	de	campus.	Zij	 stelden	een	parkidee	voor,	
met	 veel	 vijverpartijen:	 het	 parkgedeelte	 sprak	
ons	zeker	aan,	maar	de	aanleg	van	bijkomende	
vijvers	iets	minder.		Ondertussen	was	ook	Spar-
tacus	op	 komst	 –	we	 spreken	nu	 van	het	 jaar	
2009	–	en	we	wilden	de	werkzaamheden	daar-
op	 afstemmen.	Dat	 zette	weer	 aan	 tot	 andere	
masterplannen, maar eerst drong de nood aan 
een	visie	voor	het	groen	op	de	campus	zich	op.”

Was dat de aanleiding om met Natuurpunt 
samen te werken?
Jos Ramaekers, coördinator Natuurpunt Lim-
burg:	 “Toch	 niet.	 De	 samenwerking	 is	 eerder	
toevallig	tot	stand	gekomen.	Op	een	dag	kwam	
Monique	Hosselet	bij	ons	een	verrekijker	kopen.	
Tijdens	ons	gesprek	ontdekte	ik	dat	zij	verbon-
den was aan de universiteit (Monique Hosselet 
werkt voor BIOMED, red.).	Zij	heeft	me	dan	 in	
contact	gebracht	met	de	mensen	die	de	herin-
richting	van	de	campus	coördineren.	De	cam-
pus is volgens Natuurpunt een plaats waar er 
potentieel veel natuurwaarde kan groeien, maar 
omdat	 het	 geen	 natuurgebied	 is,	 gebeurde	
daar	niets	rond.”

Dany Polus: “Tijdens de kennismaking met 
Natuurpunt,	bleek	al	snel	dat	er	veel	raakpunten	
waren	tussen	de	visie	van	de	UHasselt	op	het	

groenbeheer	op	de	campus	en	die	van	hen.	Zo-
wel de UHasselt als Natuurpunt wilden snoeien 
in	de	aanplanting.	Enerzijds	voor	de	zichtbaar-
heid	 van	 de	 gebouwen,	 anderzijds	 in	 het	 be-
lang	 van	 de	 biodiversiteit.	 Samenwerken	 met	
Natuurpunt	was	daarom	een	logisch	gevolg.”

Zijn er nog partners betrokken bij het project?
Jos Ramaekers: “Naast de Universiteit Hasselt 
en	Natuurpunt	zijn	ook	Provincie	Limburg,	ge-
meente	Diepenbeek	en	de	hogescholen	PXL	en	
KHLim	betrokken.	De	Provincie	 is	de	grootste	
eigenaar van gronden op de campus en stelt 
die	via	erfpacht	ter	beschikking	van	de	verschil-
lende	onderwijsinstellingen.	Voor	de	gemeente	
Diepenbeek	was	dit	project	een	kans	om	meer	
betrokken	te	zijn	bij	de	 inrichting	van	de	cam-
pus.	Zij	willen	de	campus	ook	graag	recreatief	
ontsluiten	om	wandelaars	en	fietsers	naar	hier	

ampus Diepenbeek ondergaat momenteel een hele transformatie. Wie via de Agoralaan naar gebouw D 
rijdt, merkt het meteen: de universiteitsgebouwen zijn veel zichtbaarder en er is een vijver blootgelegd. 
Kortom, er werd duchtig gesnoeid in het groen op de campus. Maar bomen die halfweg de stam gekapt 
zijn: daar is zeker iets misgegaan? Niets is minder waar. Nu weet je het! ging op natuurwandeling met 
Dany Polus (UHasselt) en Jos Ramaekers (Natuurpunt) voor een les in ecologische landschapsplanning. 
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te	 trekken.	 Hogeschool	 PXL,	 tot	 slot,	 maakt	
momenteel	een	op	duurzame	 leest	geschoeid	
lastenboek	op	voor	het	parkbeheer	in	de	naaste	
omgeving	van	de	gebouwen.	Een	heel	arbeids-
intensieve	bezigheid.	Ook	de	KHLim	heeft	actief	
geparticipeerd	in	de	hele	voorbereidingsfase.”

Hoe zijn jullie te werk gegaan?
Dany Polus: “Eerst en vooral is er een inventa-
risatie gemaakt van de aanwezige natuurwaar-
den	(dieren	en	planten).	Op	basis	daarvan	deed	
Natuurpunt	 een	 voorstel	 en	 dat	 plan	 hebben	
we,	 na	 overleg	 en	 enige	 bijsturing,	 aanvaard.	
Nadat de nodige vergunningen in orde waren, 
konden we een eerste reeks maatregelen uit-
voeren.	 In	 september	 2013	werden	de	 eerste	
bomen	gerooid,	in	aanwezigheid	van	de	burge-
meester	van	Diepenbeek.”

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Jos Ramaekers:	 “Het	 kappen	 van	 bomen	
ligt	natuurlijk	gevoelig.	We	hebben	daarom	de	
nodige	 aandacht	 besteed	 aan	 sensibilisering:	
overleg met de studenten van zowel UHasselt, 
PXL	en	KHLim,	werfdoeken	met	 informatie	en	 
een	startwandeling	over	de	campus.	Ondanks		
het	feit	dat	we	heel	wat	mensen	bereikten,	hoor	
ik	dat	de	universiteit	toch	nog	heel	wat	vragen	
krijgt	over	de	boomkap.”

Zijn beboste gebieden dan slecht voor de  
biodiversiteit?
Jos Ramaekers:	“Bomen	zijn	natuurlijk	ook	heel	
waardevol.	Het	zit	hem	in	het	gebrek	aan	beheer	
van	die	gebieden.	Voordat	de	Provincie	bepaal-
de	 percelen	 aankocht,	 werden	 die	 onderhou-
den	door	een	 landbouwer.	Na	de	verkoop	viel	
dat	onderhoud	stil	en	veranderde	alles	 in	bos.	
Daardoor	kon	de	natuur,	die	veel	lichtinval	nodig	 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

heeft,	niet	meer	tot	zijn	recht	komen.	De	campus	
ligt	bovendien	 in	een	zone	waar	blauwgrasland	
zou	 kunnen	 groeien.	 In	 heel	 Vlaanderen	 is	 er	
maar	200	hectare	waar	dit	zou	kunnen	groeien,	
daarom	is	dit	gebied	zo	waardevol.”

Dany Polus: “Een	afwisseling	van	bos	en	weide	
is essentieel voor de valorisatie van de poten-
tiële	natuur	op	de	campus.	Het	 rooien	van	de	
bomen	 is	zeer	doordacht	gebeurd:	de	bomen	
die	halfweg	de	stam	zijn	gekapt,	bijvoorbeeld,	
zullen	opnieuw	uitschieten.	Ook	het	onderhoud	
en	de	aanplanting	gebeuren	 trouwens	op	een	
duurzame	manier.	We	gebruiken	geen	pestici-
den,	 maaien	 wordt	 beperkt	 tot	 een	minimum	
zodat	de	natuur	zich	kan	herstellen	en	we	plan-
ten	geen	exotische	planten	aan.”

Wanneer loopt het project af?
Dany Polus:	 “In	 principe	 eindigt	 het	 in	 sep-
tember	2014,	maar	daarmee	stopt	het	groen-
beheer	natuurlijk	niet.	Bovendien	volgen	er	nog	
vele andere realisaties, waaronder de aanleg 
van een Finse piste en een wandelpad tussen 
het	 PXL-gebouw	 H	 en	 de	 universiteitsgebou-
wen.	Voor	de	aanleg	van	het	wandelpad	moet	
nog	extra	budget	worden	vrijgemaakt.”
Jos Ramaekers:	 “Het	 is	 ook	 de	 ambitie	 van	
Natuurpunt	om	hier	na	september	nog	aanwe-
zig	te	blijven.	Onder	andere	voor	de	opvolging	
en	sturing	van	het	hooilandbeheer,	de	coördi-
natie	van	de	houtkap	en	de	biotoopuitbreiding	
van	de	–	zeldzame	–	moerassprinkhaan.	Ik	ben	
vooral	blij	dat	we	de	natuur	hier	dichter	bij	de	
mensen	 kunnen	 brengen.	Want	 dat	 blijft	 voor	
ons	het	belangrijkste:	natuur	is	voor	iedereen!”

5



6



7

n januari 2014 stelde de UHasselt haar beleidsplan Gender voor. “Een betere doorstroming van vrouwen 
in de academische loopbaan en het universitaire beleid, vinden we heel belangrijk. We werkten dan ook 
hard aan een genderplan dat verder gaat dan het bepalen van quota”, aldus beheerder Marie-Paule 
Jacobs. “Bovendien moet een succesvolle genderaanpak oog hebben voor de noden van vrouwen 
én mannen”, zegt Sara De Clerck, die meeschreef aan het nieuwe genderplan van de UHasselt. “We 

namen heel bewust de dual career couples als uitgangspunt. Koppels waarin zowel de man als de vrouw een carrière 
nastreven, worstelen immers allebei met de combinatie werk-gezin.” 

MARIE-PAULE JACOBS EN SARA DE CLERCK 
OVER HET UHASSELT-GENDERPLAN

VROUWEN AAN DE TOP! 
(MAAR MANNEN OOK)  
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enderplan

Quota volstaan niet
Midden 2012 werden een aantal decreten uit-
gevaardigd die genderquota opleggen voor 
de	samenstellingen	van	advies-	en	bestuurs-
organen	van	Vlaamse	universiteiten.	Maar	hoe	
realistisch	en	effectief	zijn	zulke	quotamaatre-
gelen,	zonder	flankerend	beleid?	Daar	hadden	
de	rectoren	hun	vragen	bij.	 In	de	schoot	van	
de VLIR werd een High Level Task Force Ge-
nder	opgericht	om	concrete	voorstellen	uit	te	
werken	die	op	termijn	effectiever	moeten	zijn	
dan	 quota	 en	 die	 bovendien	 op	 een	 groter	
draagvlak	 kunnen	 rekenen	 bij	 het	 ZAP.	 Het	
VLIR Actieplan Gender, Vrouwen in de aca-
demische loopbaan en het universitaire beleid 
dat de universiteiten in maart 2013 gezamen-
lijk voorlegden aan voogdijministers Ingrid Lie-
ten	 en	 Pascal	 Smet,	 werd	 bijzonder	 positief	
onthaald.	 “Daarop	 voortbordurend	 moesten	
alle	 universiteiten	 hun	 eigen	 genderplan	 op-
stellen	waarin	ze	hun	eigen	accenten	konden	
leggen”,	 zegt	 Marie-Paule	 Jacobs.	 “Aan	 de	
UHasselt werd meteen een werkgroep ‘gen-
der’	 opgericht.	 Daar	 brainstormden	we	 over	
de elementen die zo’n genderplan moest om-
vatten.”

“Omdat we ook de insteek van de UHasselt-on-
derzoekers	 	 in	 het	 genderplan	 wilden	 verwer-
ken,	 richtten	we	daarnaast	meteen	een	klank-
bordgroep	 op	 van	 vrouwelijke	 én	 mannelijke	
onderzoekers	die	vanuit	hun	eigen	professione-
le en persoonlijke ervaring zinvolle input voor dit 
genderplan	konden	leveren.”

Cultuurommezwaai
“Als je concrete maatregelen in de praktijk 
brengt	waarvan	je	aanneemt	dat	ze	genderbe-
vorderend	zullen	zijn,	zonder	dat	je	onzichtbare	
cultuuraspecten in je organisatie mee in kaart 
brengt,	 dan	 missen	 die	 goedbedoelde	 maat-
regelen	vaak	hun	effect”,	zegt	Sara	De	Clerck.	
“Daarom	 beslisten	 we	 al	 heel	 snel	 om	 in	 de	
UHasselt	 een	 grootschalige	 audit	 van	 de	 be-
drijfscultuur	op	te	zetten.	Welke	onbewuste	ge-
dragingen	en	handelingen	maken	het	voor	vrou-
wen	moeilijker	om	een	academische	 loopbaan	
uit	 te	 bouwen?	 Tegen	 welke	 onuitgesproken	
gewoontes lopen onderzoekers vaak aan? Die 
elementen	willen	we	zichtbaar	en	bespreekbaar	
maken	in	onze	organisatiecultuur.	Pas	dan	kun-
nen	 we	 gerichte	 maatregelen	 nemen	 om	 hier	
verandering	in	te	brengen.”

Marie-Paule	 Jacobs:	 “In	 onze	 klankbordgroep	
merkten	 we	 bijvoorbeeld	 heel	 duidelijk	 dat	 er	
in	academische	middens	een	groot	 taboe	rust	
op wettelijk voorziene verlofstelsels als ouder-
schapsverlof.	“En	dat	taboe	is	voor	de	manne-
lijke onderzoekers vandaag mogelijk nog groter 
dan	voor	de	vrouwen.	ZAP-leden	hebben	nog	
te	veel	het	gevoel	dat	ze	hun	carrièrekansen	hy-
pothekeren	als	ze	van	dit	verlofstelsel	gebruik-
maken.	En	bovendien	is	het		extra	lastig	als	ze	
hun	 onderzoeksdoelstellingen	 op	 korte	 termijn	
willen	behalen,	samen	met	de	uitbouw	van	een	
gezin.	 Hoewel	 de	 UHasselt	 zich	 heel	 duidelijk	
als	 een	 gezinsvriendelijke	 universiteit	 wil	 profi-
leren,	heerst	er	toch	een	bedrijfscultuur	waarin	
het	 not done is om tijdelijk professioneel wat 
gas	terug	te	nemen	ten	gunste	van	je	gezin.	Dat	
is natuurlijk doodjammer, want daarmee stuur 
je	 onbewust	 het	 signaal	 uit	 dat	 onderzoekers	
moeten	 kiezen:	 een	 carrière	 of	 hun	 gezin.	 En	
dat	kan	toch	nooit	de	bedoeling	zijn.”

In die cultuuraudit wil de UHasselt niet alleen 
de	 vinger	 op	 de	wonde	 leggen	 en	 genderbe-
palende	aspecten	aan	de	oppervlakte	brengen,	
maar	ook	heel	gericht	sensibiliseren	rond	deze	
topics.	 Sara	 De	 Clerck:	 “Daarnaast	 gaan	 we	
na	welke	stappen	we	op	beleidsniveau	kunnen	
nemen	om	een	cultuurswitch	te	stimuleren.	Op	
welke	 manier	 kunnen	 we	 aan	 de	 ZAP-leden	
garanderen	 dat	 de	 opname	 van	 bijvoorbeeld  
ouderschapsverlof	 geen	 negatieve	 impact	 heeft	
op evaluatie- en selectieprocedures? Ook daar 
moet	 het	 beleid	 duidelijke	 keuzes	maken.	Wan-
neer	 de	 combinatie	 werk-privéleven	 op	 een	 ► 



88

GECOVERD

bepaald	moment	 te	zwaar	wordt,	 is	het	 immers	
op dit moment nog al te vaak de vrouw die een 
tijdlang	op	de	rem	van	haar	carrière,	gaat	staan.	
Door te garanderen dat een tijdelijke stap opzij-
zetten	 geen	 bom	 legt	 onder	 een	 academische	
carrière	 zullen	 in	 de	 toekomst	 misschien	 ook	
onze	mannelijke	onderzoekers	sneller	hun	ouder-
schapsverlof	durven	opnemen.	En	daar	plukken	
uiteindelijk	ook	de	vrouwen	alleen	maar	de	vruch-
ten	van.	Daarnaast	kunnen	we	ook	een	hele	reeks	
relatief	eenvoudige	maatregelen	nemen	die	 toch	
een	groot	effect	hebben	op	het	werkcomfort	van	
onze	 onderzoekers.	 In	 de	 klankbordgroep	werd	
bijvoorbeeld	meermaals	aangehaald	dat	het	voor	
dual career couples met jonge kinderen vaak niet 
evident	is	om	na	18	uur	nog	te	vergaderen.	Voor	
onderzoeksgroepen	is	het	niet	zo	moeilijk	om	ver-
gaderingen voortaan op gezinsvriendelijke uren in 
te plannen, maar voor de dagelijkse organisatie 
van	die	jonge	onderzoekers	heeft	zo’n	maatregel	
een	 immense	 impact,	want	daarmee	bespaar	 je	
hen	heel	wat	kopzorgen	over	kinderopvang.”

Vervangingsfonds om bij te benen
De grootste uitdaging van dit genderplan is 
om de in- en doorstroom van vrouwelijke aca-
demische	 personeelsleden	 te	 bevorderen.	 “In	
het	genderplan	voorzien	we	dan	ook	heel	wat	
maatregelen	 voor	 deze	 specifieke	 doelgroep.	
Onderaan	op	de	academische	ladder	is	de	toe-
stand	al	 in	evenwicht:	 vandaag	zijn	er	 immers	
evenveel vrouwen als mannen die doctoreren 
aan	 de	 UHasselt.	 Daarenboven	 is	 de	 UHas-
selt de enige universiteit in Vlaanderen die erin 
slaagt	om	bij	de	werving	van	nieuwe	ZAP-leden	
nu	 reeds	 een	 50/50-evenwicht	 te	 bereiken.		
Maar	hoe	hoger	op	de	ladder,	hoe	slechter	de	
vertegenwoordiging	van	die	vrouwen.	Waar	zit	
het	lek	in	de	pijplijn?	Dat	probeerden	we	goed	in	
kaart	te	brengen”,	legt	Sara	De	Clerck	uit.

“We stellen vast dat de grootste doorstroom-
problemen	zich	 voordoen	bij	 de	bevordering	 tot	
hoofddocente	en	hoogleraar,	niet	toevallig	de	pe-
riode waarin de meeste vrouwelijke onderzoekers 
moeder	 worden”,	 verduidelijkt	 Marie-Paule	 Ja-
cobs.	“Veel	vrouwelijke	academici	geven	aan	dat	
ze	immense	moeilijkheden	ondervinden	wanneer	
ze	na	hun	bevallingsverlof	terug	hun	onderwijs-	en	
onderzoeksopdracht	 willen	 aanvatten.	 Acade-
misch	 onderzoek	 evolueert	 in	 zo’n	 ijltempo,	 dat	
ze	in	een	recordtijd	een	serieuze	inhaalbeweging	
moeten	maken,	precies	op	een	moment	dat	hun	
gezinsleven grondig veranderd is en ze ook op 
dat	terrein	nog	zoeken	naar	een	nieuw	evenwicht.	
We zien dat veel vrouwelijke onderzoekers er van-
daag	jammer	genoeg	niet	in	slagen	om	die	horde	 
met	succes	te	nemen.	Met	het	Vervangingsfonds	
willen	 we	 die	 bijbeenoperatie	 in	 de	 toekomst	 

vergemakkelijken.	De	UHasselt	gaat	hiermee	een	
stap verder dan de andere Vlaamse universiteiten 
en voorziet een vervanging voor de onderwijs-
activiteiten, zowel tijdens als in de periode na de 
afwezigheid	van	het	personeelslid.	Op	die	manier	
kan	de	onderzoekster	zich	na	die	wekenlange	af-
wezigheid	een	jaar	lang	voluit	op	haar	onderzoek	
storten	en	dat	zal	haar	academische	carrière	geen	
windeieren	 leggen.	En	we	breiden	die	maatregel	
ook uit naar mannen en vrouwen die langdurig 
afwezig waren ten gevolge van ziekte of palliatief 
verlof	voor	een	zwaar	ziek	gezinslid.”	

De mentor als rolmodel
“Ook ons mentoringprogramma maakten we 
bewust	 genderneutraal”,	 gaat	 Marie-Paule	
Jacobs	 verder.	 “In	 het	 algemeen	 zijn	 vooral	
vrouwelijke	onderzoekers	minder	bewust	bezig	
met	de	uitbouw	van	hun	academische	carrière	

en we geloven rotsvast in de meerwaarde die een 
persoonlijk	coachingstraject	 in	deze	context	kan	
spelen.	 Een	mentor	 als	 rolmodel	 en	 persoonlijk	
aanspreekpunt	is	van	onschatbare	waarde.	Maar	
toch	 richten	 we	 dat	 programma	 bewust	 niet	
exclusief tot vrouwen, omdat we ervan overtuigd 
zijn	dat	dit	ook	heel	wat	mannelijke	academici	kan	
helpen	 om	 institutionele	 en	 gedragsgebonden	
obstakels	op	hun	carrièrepad	te	overwinnen.“

Sara De Clerck: “Omdat vrouwen dit extra duw-
tje	 in	 de	 rug	 in	 het	 algemeen	 het	meest	 kun-
nen	gebruiken,	zullen	zij	hier	wellicht	het	meest	
baat	bij	hebben.Maar	we	willen	onze	mannelijke	
onderzoekers op geen enkel moment uitsluiten 
van	deze	extra	faciliteit.”

Gedifferentieerde loopbaan
De	 druk	 die	 ZAP-leden	 en	 postdocs	 op	 dit	 
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moment	in	hun	professionele	loopbaan	ervaren,	
is	 immens	groot.	En	ook	dat	geldt	zowel	voor	
mannen	 als	 voor	 vrouwen.	 “We	 verwachten	
dat	 onze	 ZAP-leden	 een	 evenwichtige	 carriè-
re	 uitbouwen	 met	 aandacht	 voor	 onderzoek,	
onderwijs	 en	maatschappelijke	 dienstverlening	
en	 hopen	 dat	 ze	 onderweg	 –	 in	 functie	 van	
hun	doorgroeimogelijkheden	 –	 ook	 nog	 ande-
re	 taken	 opnemen.	 Op	 al	 die	 terreinen	 moe-
ten	ze	vandaag	excelleren”,	aldus	Marie-Paule	 
Jacobs.“Een	academisch	onderzoeker	die	zich	
tijdens	zijn	of	haar	carrière	een	tijdlang	intensief	
inzet	voor	bijvoorbeeld	onderwijsinnovatie,	ont-
wikkelingssamenwerking of samenwerkings-
verbanden	met	de	industrie,	hypothekeert	daar	
voor	 een	 stuk	 zijn	 bevorderingskansen	 mee.	
Want	 als	 hij	 bevorderd	 wil	 worden,	 zal	 hij	 ook	
schitterende	 publicaties	 moeten	 kunnen	 voor-
leggen.	Met	een	gedifferentieerd	loopbaanbeleid	

willen we de druk om op elk moment van de 
academische	loopbaan	op	al	die	terreinen	uit	te	
munten,	 toch	wat	verminderen.	We	pasten	de	
evaluatiecriteria grondig aan zodat we – naast 
onderzoeksresultaten – ook andere prestaties 
op	het	gebied	van	onderwijs,	maatschappelijke	
dienstverlening,	 beleidsverantwoordelijkheden,	
innovatie en valorisatie mee in rekening kun-
nen	 brengen.	 Daarmee	 neemt	 de	UHasselt	 in	
het	Vlaamse	academische	landschap	echt	een	
pioniersrol	op.”	

Kinderopvang of strijkdienst?
Naast	 al	 die	 cultuurbevorderende	 en	 instroom- 
doorstroommaatregelen, wil de UHasselt ook 
met	andere	initiatieven	de	werk-privébalans	van	
onze	 personeelsleden	 helpen	 ondersteunen.	
Sara De Clerck: “In moderne familiestructuren 
zijn	 huishoudelijke	 taken	 en	 de	 zorg	 voor	 de	 

kinderen steeds meer een gedeelde verantwoor-
delijkheid.	Daardoor	ondervinden	zowel	mannen	
als	vrouwen	heel	wat	problemen	om	werk	en	ge-
zin	met	elkaar	in	evenwicht	te	brengen.”

Marie	Paule	Jacobs:	“Door	flexibele	werktijden	
en	thuiswerk	meer	te	promoten,	maar	ook	door	
kinderopvang	tijdens	de	schoolvakanties	te	or-
ganiseren,	 proberen	 we	 als	 gezinsvriendelijke	
werkgever	 op	dit	moment	 het	 leven	 van	onze	
personeelsleden	al	makkelijker	te	maken.	Maar	
kunnen we daar nog een stap verder in gaan? 
Is	het	organiseren	van	dagelijkse	kinderopvang	
wenselijk? En zouden een strijkdienst op de 
campus,	 meeneemmaaltijden	 in	 het	 universi-
teitsrestaurant	of	 een	boodschappendienst	de	
huishoudelijke	 druk	 thuis	 helpen	 opvangen?	
Ook	dat	willen	we	in	het	kader	van	dit	gender-
plan	nauwgezet	in	kaart	brengen.”	►
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GECOVERD

GENDERPLAN UHASSELT: 
DE	GEBUNDELDE	INZET	VAN	VELEN

Het	 ambitieuze	 genderplan	 van	 de	UHasselt	 is	 het	 resultaat	 van	 de	 in-
spanningen	van	velen.	Om	het	engagement	van	de	top	van	de	UHasselt	te	
benadrukken,	namen	zowel	de	rector	als	de	beheerder	van	de	universiteit	
deel	aan	de	vergaderingen.	De	Task	Force	Gender	bestond	uit:	

• Luc	De	Schepper	–	rector	UHasselt	
• Marie-Paule	Jacobs	–	beheerder	UHasselt	
• Nicole Dekelver – directeur Onderwijs 
• Ann Peters – directeur Onderzoek 
• Yves Soen – directeur Personeel 
• An De Backer – directeur Rectoraat 
• Mark	Smeyers	–	juridisch	beleidsadviseur	
• Sara	De	Clerck	–	beleidsmedewerker	rectoraat	

De	voorstellen	van	deze	‘technische’	werkgroep	werden	bediscussieerd,	
aangevuld en gedragen door de vicerectoren Onderzoek en Onderwijs, 
en	 door	 het	 College	 van	 Decanen.	 Tegelijkertijd	 werd	 dit	 beleidsplan	
afgetoetst	 bij	 een	 klankbordgroep	 waarin	 de	 verschillende	 faculteiten	
van	 de	UHasselt	 vertegenwoordigd	waren	 en	 het	man-vrouwevenwicht	
gerespecteerd	werd.	De	volgende	ZAP-leden	zetten	enthousiast	mee	hun	
schouders	onder	het	genderplan:

• Bert Brone (GLW) 
• Frank Neven (WET) 
• Petra	Foubert	(REC)	
• Griet	Verbeeck	(ARK)	
• Sandra Streukens (BEW) 
• Michael	Daenen	(IIW)	
• Patricia	Zanoni	(onderzoeksgroep	Diversiteit)	

HOOG OP DE ACADEMISCHE LADDER ZWAAIEN  
MANNEN NOG ALTIJD DE PLAK

Bij	het	administratief	technisch	personeel	van	
de UHasselt is de doorstroom van vrouwen 
goed,	 maar	 bij	 het	 academisch	 personeel	
zijn vrouwen en mannen duidelijk niet gelijk-
matig	 vertegenwoordigd	op	de	 verschillende	
niveaus.	 Op	 het	 predoc-	 en	 postdoc-niveau	
is de man-vrouwverdeling nog tamelijk even-
wichtig.	Maar	hoe	hoger	op	de	academische	
ladder,	hoe	kleiner	de	aanwezigheid	van	vrou-
wen.	Het	nieuwe	genderplan	van	de	UHasselt	
moet	hier	verandering	in	brengen.

bursaal

praktijkassistent

assistent

leiding navorser

dr assistent

dr navorser

docenten track

docent 

hoofddocent

hoogleraar

gewoon hoogleraar

vrouw
man 0% 20% 40% 60% 80% 100%
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HUWELIJKEN
• Hilde PIRARD, stafmedewerker CenStat, met Els LOOS  15/02/2014
• Leen SLAETS, doctor-navorser BIOMED, met Jerome HENDRIKS, BIOMED  07/03/2014
•	Johan	SCHEPERS,	gespecialiseerd	informaticamedewerker	cel	ISA,	met	Melissa	PACHEN		 14/03/2014
•	Ruth	NYSEN,	assistent	CenStat,	met	Yves	Grouwels,	vrijwillig	wetenschappelijk	medewerker	CenStat		 05/04/2014

GEBOORTES
•	Lize,	dochtertje		van	Lien	GEUNIS,	stafmedewerker,	Tech	Transfer	Office		 17/02/2014
•	Pieter,	zoontje	van	Kathleen	MERTENS,	assistent,	faculteit	Rechten		 19/02/2014
•	Asja,	dochtertje	van	Kris	PINT,	docent,	faculteit	Architectuur	en	kunst		 27/02/2014
•	Frederike,	dochtertje	van	Tim	NAWROT,	hoofddocent	vakgroep	Biologie-Geologie		 01/03/2014
• Lars, zoontje van Stijn AGTEN, navorser EDM  24/03/2014
•	Robbe,	zoontje	van	An	NUYTS,	praktijkassistente	vakgroep	Revalidatiewetenschappen	en	kinesitherapie		 08/04/2014
• Eli, zoontje van Ilse VAN DAMME, stafmedewerker dienst Onderzoekscoördinatie  12/04/2014
•	Toon,	zoontje	van	Wesley	CEULEMANS,	assistent	faculteit	Industriële	ingenieurswetenschappen		 13/04/2014
•	Paulien,	dochtertje	van	Tine	COMPERNOLLE, doctor-assistent Centrum voor Milieukunde  14/04/2014
• Fons, zoontje van Kim VAN KERCKHOVE, assistent, CenStat  24/04/2014 
•	Janne,	dochtertje	van	Cedric	BOIJEN, gespecialiseerd informaticamedewerker, dienst CID 25/04/2014
• Arjun, zoontje van Hanelore ROOS,	docter-navorser,	vakgroep	Gedragswetenschappen,		 08/05/2014
 Communicatie en Linguïstiek

JUBILARISSEN (APRIL-MEI-JUNI)
25 jaar dienst
• Carine Put, Centrum voor Milieukunde in dienst sinds 10/04/1989

30 jaar dienst
•	Viviane	Mebis,	faculteit	Wetenschappen	 in	 dienst	 sinds	 28/05/1984
•	Johan	Timmerman,	dienst	Materiële	Voorzieningen	 in	 dienst	 sinds	 09/04/1984
•	Hilde	Zurings,	faculteit	Wetenschappen	 in	 dienst	 sinds	 28/05/1984

35 jaar dienst
•	Liliane	Houbrechts,	vakgroep	Morfologie	 in	 dienst	 sinds	 16/05/1979		

Zijn we een collega vergeten? Geef dan een seintje aan personeelsdienst@uhasselt.be!

PERSONEELSWEETJES

Voortaan vind je alle berichten rond 
geboortes, huwelijken en overlijdens 

ook op www.uhasselt.be/intra.
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BEW KLINKT OP EMERITAAT 
VAN PROF. DR. CHRIS MASUI
Op 6 maart zette de faculteit BEW prof. dr. Chris Masui (sinds 1 oktober vorig jaar 
met emeritaat) in de bloemetjes tijdens een viering. Speciaal voor de gelegenheid 
werden ook enkele oud-collega’s opgetrommeld. 

Chris	Masui	heeft	sinds	1985	haar	onderwijskundige	stempel	gedrukt	op	het	onderwijs	in	de	faculteit	BEW.	Aanvankelijk	startte	
ze	als	onderwijskundige,	maar	na	het	voltooien	van	haar	doctoraat	werd	ze	deeltijds	docent	voor	het	opleidingsonderdeel	‘Psy-
chologie	en	organisatie’	in	het	eerste	bachelorjaar	en	voor	enkele	opleidingsonderdelen	in	de	Specifieke	Lerarenopleiding	TEW.	
Als	onderwijskundige	ging	ze	steeds	op	zoek	naar	innovatieve	onderwijsmethodes	en	studentenbegeleiding.	Zo	introduceerde	
ze	begrippen	als	 ‘begeleide	zelfstudie’,	 ‘responsiecolleges’	en	 ‘combicolleges’	 in	de	 faculteit.	Chris	startte	ook	het	project	
‘tijdschrijven’,	waardoor	ze	studietijdonderzoek	kon	voeren	en	o.a.	docenten	de	nodige	info	kon	verschaffen	i.v.m.	de	effectieve	
studiebelasting	van	hun	opleidingsonderdeel.	Als	onderwijskundige	en	ombuds	zetelde	ze	bovendien	in	heel	wat	commissies	
en	raden	–	waaronder	de	OMT’s,	onderwijsraad,	masterproefcommissie,	examen-	en	studentenevaluatiecommissies.

Na	een	speech	van	decaan	Piet	Pauwels,	nam	Chris	tijdens	de	viering	ook	zelf	het	woord	voor	een	terugblik	op	haar	uitdagen-
de	carrière	aan	de	UHasselt	en	een	welgemeend	‘dankjewel’	aan	de	collega’s.

Iedereen	binnen	de	faculteit	BEW	dankt	Chris	voor	haar	onvoorwaardelijke	inzet	en	inspiratie.	We	hopen	nog	regelmatig	een	
beroep	te	mogen	doen	op	haar	kennis	en	expertise.	Maar	nu	is	het	tijd	voor	Chris	om	samen	met	haar	familie	te	genieten	van	
een	welverdiend	emeritaat.	Iedereen	binnen	de	faculteit	wenst	haar	dan	ook	het	allerbeste	toe!

de collega’s van de faculteit BEW
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EM. PROF. DR. POL LAMBERT, 
PIONIER VAN DE UHASSELT

m. prof. dr. Pol Lambert (° 23 januari 1928) is op 17 maart 2014 overleden. 
Hij geldt als een van de pioniers van het toenmalige Limburgs Universitair 
Centrum (LUC).

Pol	Lambert	werd	geboren	in	Brussel,	maar	bracht	het	grootste	deel	van	zijn	jeugd	door	in	hartje	
Ardennen.	Na	 het	 behalen	 van	 het	 diploma	 ingenieur	 elektromechanica	 aan	 de	 universiteit	 van	
Luik,	 in	1952,	en	het	voltooien	van	zijn	 legerdienst	 (1954)	was	hij	gedurende	vier	 jaar	werkzaam	
als	ingenieur	telecommunicatie	aan	de	Bell	Telephone	Manufacturing	Company	in	Antwerpen.	Met	
behulp	van	een	Fulbright	Fellowship	werd	hij	in	1959	Master	of	Science	aan	de	vermaarde	Stanford	
University,	na	een	jaar	onderzoek	op	gebied	van	satellietcommunicatie.	Nadien	volgde	hij	zijn	ware	
roeping	en	ging	hij	wiskunde	studeren	aan	de	KU	Leuven,	waar	hij	in	1961	licentiaat	werd	met	grote	
onderscheiding.	Daarna	was	Pol	Lambert	gedurende	acht	jaar	wetenschappelijk	medewerker	aan	
Euratom	 in	 Ispra	 (Italië),	waar	hij	ook	aan	zijn	doctoraatsthesis	werkte.	 In	1969	behaalde	hij	 zijn	
doctoraat	in	de	wiskunde	aan	de	VUB	(met	grootste	onderscheiding).	Vervolgens	was	hij	gedurende	
vier	jaar	docent	aan	de	Universiteit	van	Amsterdam.

Decaan
Op	1	september	1973	maakte	Pol	Lambert,	als	gewoon	hoogleraar,	de	prille	start	mee	van	het	
toenmalige	LUC	–	de	voorloper	van	de	UHasselt.	Prof.	Lambert	had	een	grote	impact	op	de	op-
leiding	wiskunde,	waarvan	het	eerste	studiejaar	gemeenschappelijk	was	met	dat	van	fysica.	Met	
passie	doceerde	hij	de	vakken	analyse	en	meetkunde.	Daarbij	streefde	hij	een	hoog	niveau	van	
excellentie	na:	studenten	moesten	het	beste	van	zichzelf	geven	om	te	kunnen	slagen	–	al	nodigde	
hij	hen	tegelijkertijd,	uit	bezorgdheid,	uit	om	extra	uitleg	te	vragen.	Deze	attitude	van	hard	werken,	
gaf	zijn	studenten	een	voorsprong	in	de	latere	studiejaren.

IN MEMORIAM

E

Pol	Lambert	nam	ook	deel	aan	het	beleid:	eerst	
als voorzitter van de curriculumraad, later als 
decaan	 van	 de	 faculteit	Wetenschappen.	 Met	
veel	 temperament	 verdedigde	 hij	 zijn	 visie	 –	
rechtdoorzee,	 zonder	hindernissen	uit	 de	weg	
te	gaan.	Prof.	Lambert	nam	geen	blad	voor	de	
mond (wat niet altijd in dank aanvaard werd) 
en	 was	 in	 de	 omgang	 steeds	 openhartig.	 In	
de	latere	jaren	verlegde	hij	zijn	onderzoek	naar	
de	logica	en	de	grondslagen	van	de	wiskunde.	
Over	 deze	 onderwerpen	 volgde	 hij	 regelmatig	
seminaries aan de Universiteit van Mons, VUB 
en Louvain la Neuve – ook na zijn pensioen op 
1	oktober	1993	nog.

Bibliotheek
Em.	prof.	dr.	Lambert	 laat	een	grote	verzame-
ling	waardevolle	wiskundeboeken	na	die	nu	met	
dank	wordt	 overgenomen	door	de	bibliotheek	
van	de	UHasselt.	Zijn	naam	blijft	verder	leven	in	
die	van	studentenvereniging	Filii	Lamberti.

Hij	wordt	overleefd	door	zijn	echtgenote	Anne,		
drie	kinderen	en	elf	kleinkinderen.

PERSONEELSWEETJES
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VOOR U BEZOCHT

“Het	onderwijs	is	zeer	dynamisch	en	evolueert	mee	met	de	huidige	
maatschappij.	Voortdurend	wordt	het	onderwijs	geconfronteerd	met	
nieuwe	uitdagingen.	Een	gemeenschappelijk	moment	om	inspiratie	

op	te	doen	en	met	collega’s	van	gedachten	te	wisselen,	is	het	doel	van	zo’n	instellingsbrede	onder-
wijsdag”,	zegt	vicerector	Onderwijs	Jean-Michel	Rigo.	

De	180	deelnemers	luisterden	onder	meer	naar	prof.	dr.	Jan	Elen	(KU	Leuven),	die	de	uitdagingen	rond	
‘blended	learning’	schetste.	Spreker	Michael	Gaebel	ging	dan	weer	dieper	in	op	MOOC’s	-	Massive Open 

On-line Courses.	Op	een	infomarkt	toonden	collega’s	hun	good practices	rond	onderwijs.

Voor	sfeerbeelden	kan	je	een	kijkje	nemen	in	het	fotoboek	op	intranet.	Alle	presentaties	zijn	te	raadplegen	via	
www.uhasselt.be/onderwijsdag2014.

ONDERWIJSDAG UHASSELT 
‘TEACHING IN A DIGITAL AGE: 
BLENDED LEARNING’

Op 21 maart organiseerde de dienst Onderwijs haar instel-
lingsbrede onderwijsdag. Thema dit jaar was ‘Teaching in a 
Digital Age. Blended Learning’.

Op 23 april vierde MS-Netwerk Limburg zijn vijfde verjaardag. 
UHasselt-onderzoeksinstituut BIOMED, het REVAL-studiecen-
trum voor revalidatieonderzoek en het MS-Centrum Overpelt 
bundelden in 2009 de krachten met het oog op een betere zorg, 
behandeling en begeleiding van MS-patiënten. 

“Door	bundeling	van	onze	krachten	ontstaan	er	unieke	mogelijkheden	en	
kunnen	we	inzetten	op	basisonderzoek	om	de	ziekte	beter	te	begrijpen,	
op	onderzoek	naar	betere	medicatie	en	op	ontwikkeling	van	betere	reva-
lidatieprogramma’s.	De	wisselwerking	met	zowel	personen	met	MS	als	
de	zorgprofessionals	is	hierbij	erg	belangrijk.	Daarom	organiseren	we	elk	
jaar	ook	een	contactdag	met	onderzoekers,	zorgverleners	én	patiënten”,	
zegt	prof.	dr.	Piet	Stinissen.	

Op	het	programma	stonden	onder	meer	workshops	waarin	verschillende	
aspecten	van	MS	belicht	werden.	“Bezoekers	konden	van	dichtbij	zien	
wat	er	zich	allemaal	afspeelt	in	onze	hersenen	of	een	babbeltje	slaan	met	
onze	wetenschappers”,	aldus	dr.	Kim	Pannemans	(BIOMED).

www.uhasselt.be/msnetwerklimburg

MS-NETWERK LIMBURG VIERT VIJFDE 
VERJAARDAG
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EU-KLIMAATTOPMAN JOS DELBEKE 
GEEFT GASTCOLLEGE

Op 25 februari gaf Jos Delbeke, directeur-generaal Klimaat Actie binnen de 
Europese Commissie, een gastcollege. Dr. Delbeke – eveneens dé topon-
derhandelaar voor de EU op VN-klimaatconferenties en de architect van de 
Europese handel in emissierechten – deed dat op uitnodiging van de faculteit 
Rechten. 

Recent	presenteerde	de	Europese	Commissie	een	nieuw	Europees	klimaatplan	voor	2030.	De	
kritiek	als	zou	de	EU	haar	ambities	in	de	strijd	tegen	klimaatverandering	hebben	opgegeven,	wuifde	
Jos	Delbeke	weg.	“De	cijfers	tonen	aan	dat	we	in	de	afgelopen	jaren	mooie	successen	geboekt	hebben,	
successen	die	andere	landen	zoals	China	of	de	VS	bovendien	niet	kunnen	voorleggen.	Als	het	gaat	om	de	 
beperking	van	de	uitstoot	van	broeikasgassen	zit	Europa	zelfs	op	schema.”

In	zijn	lezing	wees	hij	ook	de	consument	op	zijn	verantwoordelijkheid.	“Wij	kopen	producten	uit	verre	landen,	maar	slaan	geen	acht	op	de	
gevolgen	van	dat	transport	op	ons	milieu.	Daar	moeten	we	toch	eens	over	nadenken”,	aldus	dr.	Delbeke.

ROBOTS PALMEN 
AGORA IN TIJDENS 
ROBOCHALLENGE 
Voor het tweede jaar op rij was de agora het terrein van… robots. 
Tijdens de grote finale van ‘RoboChallenge’ op 17 april gingen veer-
tien teams – bestaande uit leerlingen uit het secundair onderwijs 
– met de door henzelf geprogrammeerde LEGO® MINDSTORMS® 
NXT-robot verschillende uitdagingen aan.

Deelnemers	aan	RoboChallenge	2014	begonnen	de	dag	met	een	work-
shop	waarin	ze	de	beginselen	van	het	programmeren	ontdekten	en	met	de	
LEGO®	MINDSTORMS®	NXT-robots	alvast	wat	konden	experimenteren.	
Daarna	volgde	op	de	agora	het	echte	werk	waarbij	de	teams	met	‘hun’	ro-
bot	drie	uitdagingen	aangingen.	Zo	moesten	ze	de	robot	onder	meer	laten	
opruimen	en	door	allerlei	bochten	loodsen.	

In	de	categorie	 ‘juniors’	 (12-15-jarigen)	wisten	Sebastiaan	de	Schaetzen	
en	Abdellah	Bazaani	(team	‘Wij	Hebben	Geen	Teamnaam’)	de	opdrachten	
het	best	uit	te	voeren.	Bij	de	15-plussers	kroonden	Dylan	Gybels	en	Wout	
Smeets	(team	‘Wody’)	zich	tot	winnaars.	Zij	kregen	elk	Mobile	Vikings-bel-
krediet	 ter	waarde	 van	 45	 euro,	 een	 heuse	Mobile	 Vikings-helm	 én	 een	
iTunes-cadeaubon.	Alle	deelnemers	kregen	trouwens	een	certificaat	mee	
naar	huis.
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ROCKET SCIENCE 
LAUNCH DAY:  
HOGER, SNELLER, 
KLEURRIJKER!

Zo’n 40 leerlingen uit het lager en middelbaar onderwijs namen 
op 23 april deel aan een nieuwe editie van Rocket Science Lau-
nch Day. De jonge ‘rocket scientists’ lanceerden er hun zelf-
gebouwde (water)raket – veelal (kleurrijke) aan elkaar gelijmde 
petflessen met kartonnen of plastic vleugels – en streden er om 
de Frank De Winne Awards voor de hoogste en origineelste ra-
ket.

De	hoogste	waterraket	haalde	maar	liefst	74	meter.	De	10-jarige	Thie-
wout	Bekaert	 (Bonheiden)	 sleepte	 de	 prijs	 voor	 deze	 hoogvlieger	 in	
de	wacht	en	kreeg	een	cadeaubon	(van	180	euro)	mee	naar	huis	voor	
de	 aankoop	 van	 een	 drone	met	 afstandsbediening.	 In	 de	 categorie	
+12-jarigen gingen Olivier Demeyer en Milano Houssin (Leuven) met 
de	‘Frank	De	Winne	Award’	lopen.	Nick	Thomassen	(11	jaar)	en	Wout	
Goesaert	(12	jaar)	werden	met	hun	ingenieus	ontworpen	raket	door	de	
jury	dan	weer	bekroond	met	de	originaliteitsprijs.	Alle	deelnemers	aan	
Rocket	Science	Launch	Day	kregen	ook	een	certificaat	van	deelname.	

Rocket Science Launch Day is een initiatief van  
de UHasselt en Cosmodrome Genk.

FRANCQUI-LEERSTOEL 
UHASSELT VOOR STEFAN 
JANSSENS

Op 22 januari ging prof. Dr. Stefan Janssens (KU Leuven/UZ 
Leuven) aan de UHasselt dieper in op de uitdagingen in de be-
handeling van kransslagaderlijden. Zijn lezing kaderde in de 
Francqui-Leerstoel.

De	Francqui-Stichting	kent	jaarlijks	aan	Belgische	universiteiten	–	waar-
onder de UHasselt – een of meerdere Francqui-Leerstoelen toe aan 
een	professor	 van	een	andere	Belgische	universiteit.	Dit	 jaar	 viel	die	
eer	 te	beurt	 aan	 respectievelijk	 de	 faculteit	GLW	en	prof.	Dr.	Stefan	
Janssens	(KU	Leuven/UZ	Leuven).	In	zijn	onderzoek	focust	professor	
Janssens	op	de	mechanismen	en	behandeling	van	het	slecht	functio-
neren	van	de	hartspier	dat	optreedt	door	vernauwing	van	de	kransslag-
aders,	met	een	verminderde	bloedtoevoer	naar	de	hartspier	tot	gevolg	
(ischemisch	hartfalen).	Tot	op	vandaag	ontbreekt	het	aan	geschikte	be-
handelingen	van	kransslagaderlijden,	maar	dit	onderzoek	opent	nieuwe	
perspectieven.

Tijdens de inaugurale zitting gaf decaan Piet Stinissen ook een update 
over	het	LCRP-onderzoeksprogramma,	waarbij	 de	UHasselt,	 in	 tan-
dem	met	het	Jessa	Ziekenhuis	en	ZOL,	werkt	aan	de	uitbouw	van	het	
medisch-wetenschappelijk	 onderzoek	 in	 zes	domeinen	 –	waaronder	
cardiologie.	Cardiologen	van	het	Jessa	en	ZOL	gaven	ook	een	toelich-
ting	over	de	nieuwste	ontwikkelingen	binnen	deze	LCRP-cluster.

Masterclass
Prof.	Dr.	Stefan	Janssens	was	in	april	en	mei	ook	te	gast	op	een	se-
minarie	voor	cardiologen.	Aan	het	einde	van	dit	academiejaar	geeft	hij	
aan	de	UHasselt	bovendien	een	masterclass	voor	studenten	en	PhD’s	
ReKi,	BMW	en	derde	BA	GEN.	
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22 mei
Colloquium ‘Actualia Rechtsbescherming tegen de overheid’
Campus Hasselt – Oude Gevangenis, auditorium Louis Roppe – 
vanaf	13.30	uur

24 mei
Opening skills lab en praktijklokalen
Campus	Diepenbeek	–	Gebouw	D	–	vanaf	8.45	uur

27 mei
Dies Natalis Symposium ‘Hoe maakbaar is ons brein’
Campus	Diepenbeek	–	Gebouw	D,	auditorium	H6	–	vanaf	13	uur

28 mei
Dies Natalis 2014
Campus	Hasselt	–	Oude	Gevangenis,	auditorium	Louis	Verhaegen	–	 
vanaf	14.30	uur

24 juni
Het GMD Plus: Een meerwaarde voor patiënt en huisarts?
Campus	Diepenbeek	–	20.30-22.30	uur

25 augustus
Infodag UHasselt
Campussen	Diepenbeek	en	Hasselt	–	vanaf	14	uur

26 september
Opening academiejaar
Cultuurcentrum Hasselt – Kunstlaan 5 – verdere details volgen

16-18 oktober
International Congress on Maternal Hemodynamics
Campus Hasselt

VOOR U BEZOCHT

WETENSCHAPSCAFÉ ‘OVER LEVEN IN ONZE BROEIKAS’

CIJFER

1.308
De UHasselt mocht op haar infodagen (22 
februari-22 maart-26 april) 1.308 studiekiezers 
verwelkomen. Zowel op campus Diepenbeek als 
op campus Hasselt zorgde dat voor de nodige 
drukte. De inschrijvingen starten officieel op 30 
juni.

AGENDA

Op 12 februari gingen wetenschappers 
en publiek met elkaar in debat tijdens 
een nieuwe editie van ‘Wetenschapsca-
fé’. Onder meer ‘klimaatambassadeur’  
Ignace Schops en UHasselt-prof. Willy 
Miermans lieten in het Borrelhuis hun 
licht schijnen over duurzaamheids-
vraagstukken in onze achtertuin. 

Tijdens	 het	 debat	 gingen	 Ignace	 Schops	
(RLKM),	 Dirk	 Andelhofs	 (Hogeschool	 PXL),	
Erik Grietens (Bond Beter Leefmilieu) en Wil-
ly Miermans (UHasselt) – elk vanuit een eigen 
invalshoek	 –	 dieper	 in	 op	 het	 klimaatvrien-
delijk	 gebruik	 van	 onze	 ruimte.	 Zo	 namen	
de	 panelleden	 o.a.	 de	 klimaatvriendelijkheid	
van passiefwoningen op de korrel: “Als een 
passiefwoning in een landelijke omgeving 

gebouwd	wordt,	moeten	de	bewoners	vaak	de	
auto	nemen	om	zich	te	verplaatsen.	Dat	maakt	
zo’n	 woning	 natuurlijk	 minder	 klimaatneutraal”,	
aldus	Dirk	Andelhofs.	

Wat	de	toekomst	betreft,	trok	prof.	Miermans	re-
soluut	de	kaart	van	de	autovrije	steden.	Zo	zijn	er	
ook	in	Hasselt	al	inspanningen	geleverd	op	dit	vlak.	

“Logistieke oplossingen als ‘Citydepot’ zorgen er-
voor	dat	handelaars	uit	de	stadskern	de	kosten	
voor	de	opslag	en	de	distributie	van	hun	goederen	
kunnen	 verdelen.	Bovendien	 neemt	 hierdoor	 de	
druk	van	vrachtwagens	in	het	centrum	af.”
Achteraf	kreeg	het	publiek	ruimschoots	de	gele-
genheid	om	vragen	te	stellen	aan	de	experten	én	
mee	te	discussiëren.
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VOOR U BEZOCHT

PROEVEN, DANSEN 
EN ONTDEKKEN OP 

TIENDE WERELDAVOND

Foto’s Kris van de Sande

Op 12 maart verzamelde haast de hele wereld op de agora voor de tiende World Evening. De ruim 300 bezoekers – een record – konden 
er (letterlijk) proeven van 21 buitenlandse specialiteiten. Een fuif sloot de feesteditie af. Aandacht was er ook voor het goede doel: de 
opbrengst van de ‘World Tour’-wedstrijd (315 euro) ging naar vzw De Kattendans.

Net zoals tijdens de vorige edities van de World 
Evening,	trakteerden	de	buitenlandse	studenten	
aan	 de	 UHasselt	 de	 deelnemers	 op	 een	 flin-
ke	 scheut	 cultuur,	 dans,	 hapjes	 en	muziek.	De	
Turkse	hapjes	konden	het	meest	bekoren.	Tur-
kije	haalde	het	in	de	Cook	&	Win-wedstrijd	dan	
ook	van	o.m.	Jordanië	en	Marokko.	Het	winnen-
de	team	kreeg	uit	handen	van	vicerector	Jean- 
Michel	 Rigo	 een	 fairtradepakket	 van	 Oxfam.	
Huiscateraar	Horeservi	serveerde	het	winnende	
gerecht	in	de	campusrestaurants.
 

De Kattendans
Nieuw	op	het	programma	dit	jaar	was	de	‘World	
Tour’,	die	de	bezoekers	via	een	‘road	book’	langs	
de	verschillende	landen	leidde	voor	een	interac-
tieve	 ontdekkingstocht.	 Voor	 elk	 ingevuld	 road	
book	ging	er	5	euro	naar	De	Kattendans.	Onder	
deze vzw startten studenten geneeskunde van 
de	 UHasselt	 een	 medische	 hulppost	 in	 Nalou	
(Mali)	 op.	Met	 de	 ingezamelde	 315	 euro	 zullen	
de	elektrische	voorzieningen	in	het	labo	van	het	
medisch	centrum	verbeterd	kunnen	worden.
 

African Night
De	Wereldavond	werd	voor	het	eerst	in	2005	ge-
organiseerd, op vraag van Afrikaanse studenten 
die	het	moeilijk	vonden	om	contact	te	leggen	met	
andere	studiegenoten.	De	eerste	editie	van	het	
interculturele feest droeg dan ook de naam ‘Afri-
can	Night’.	Later	werd	het	event	omgedoopt	tot	
World	Evening/Wereldavond.	Het	 initiatief	wordt	
gefinancierd	door	VLIR-UOS.
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Drie dossierbeheerders	 binnen	 de	 cel	 databeheer,	 gecoördineerd	
door	 Raf	 Theysmans,	 nemen	 alle	 administratie	 rond	 de	 tewerkstelling	 
(contract,	 ziektemeldingen,	 afwezigheden,	 attesten,	 adreswijzigingen,	
tijdsregistratie...)	voor	hun	rekening.	Kara	Smets,	Sarah	Terium	en	Wendy	
Bas	werken	elk	voor	een	aantal	faculteiten	en	diensten.	

Twee business partners	 staan	de	diensthoofden	bij	 in	 het	HR-beleid	
naar	hun	medewerkers.	Katrien	Tips	en	Johan	Thijs	geven	ondersteuning	
voor	o.a.	rekrutering	en	selectie,	opleidingen,	evaluatie	en	conflictbemid-
deling.	Personeelsleden	kunnen	bij	hen	terecht	voor	allerlei	vragen	rond	
hun	loopbaan	(opleiding,	doorgroeimogelijkheden...).	Kim	Vandijck	zorgt	
voor	de	ondersteuning	van	de	business	partners	(ze	wordt	tijdelijk	vervan-
gen	door	Ilse	Broekx).

Daarnaast zorgt de cel salarisadministratie & rapportering voor 
de	 uitbetaling	 van	 de	 lonen,	 de	 boekhoudkundige	 verwerking	 van	 de	 
wedden	 en	 loonkostberekeningen.	 Ook	 de	 diverse	 rapporten	 rond	 
personeelsgegevens	en	de	begroting	worden	hier	opgemaakt.	
Kelly Croonen coördineert deze cel en krijgt ondersteuning van Anneke  
Winkelmolen	en	Steve	Jacobs.

Je	kan	de	personeelsdienst	terugvinden	op	de	derde	verdieping	van	het	
Rectoraatsgebouw	op	campus	Hasselt	 en	 tijdens	de	wekelijkse	 zitdag	
op	campus	Diepenbeek.	Algemene	vragen	kan	je	nog	steeds	richten	aan	
personeelsdienst@uhasselt.be. 
 

e zijn momenteel met meer dan 1.200 werknemers en bijna 1.000 gastmedewerkers. Om efficiënt ant-
woord te kunnen bieden Op de zeer diverse vragen van al deze collega’s, heeft de dienst Personeel 
(PER) een interne reorganisatie doorgevoerd. “Het is de bedoeling dat je een vaste contactpersoon 
hebt bij wie je met je vragen terechtkan”, geeft Yves Soen, directeur Personeel & Organisatie, aan.  

PERSONEELSDIENST STREEFT  
NAAR PERSOONLIJKE AANPAK 

W

PERSONEELSDIENST

Hieronder vind je een schematische voorstelling van het organigram van de personeelsdienst.
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DE HELE WERELD ACHTER 
BLAUWE DEUREN EN IN 
WITTE JASSEN 

OP	VISITE	BIJ	DE	ONDERZOEKSGROEP	MILIEUBIOLOGIE	

s dat dan een van jouw collega’s?”, vragen we Joske Ruytinx bij 
het binnenstappen van een labo. “Daar ben ik eigenlijk niet hele-
maal zeker van”, geeft de doctor-assistent van onderzoeksgroep 
Milieubiologie (WET) eerlijk toe. Bij het maken van de bijhorende 
groepsfoto voor dit artikel viel het ons al op: de onderzoeks-

groep bestaat uit een héle grote groep mensen. Gelukkig stelde Joske zich 
kandidaat om Nu weet je het! wegwijs te maken in het doolhof van labo’s en 
ons voor te stellen aan de bijhorende onderzoekers.

De	onderzoeksgroep	Milieubiologie	zit	verspreid	
over	 verschillende	 locaties	 van	 het	 hoofdge-
bouw	 op	 campus	 Diepenbeek.	 Het	 kantoor	
van	 Jaco	 Vangronsveld	 (hoofd	 van	 de	 onder-
zoeksgroep	en	directeur	van	het	Centrum	voor	
Milieukunde),	bijvoorbeeld,	ligt	aan	de	voorkant	
van	het	gebouw.	Daar	vinden	we	ook	de	ande-
re professoren Ann Cuypers, Tim Nawrot, Jan 
Colpaert	 en	 doctor-navorsers	 Alain	 De	 Vocht,	

Natalie	 Beenaerts	 en	 Francois	 Rineau	 terug.	
Aan	de	achterkant	van	het	gebouw	liggen	dan	
weer	 de	 laboratoria	 (“tot	 in	 de	 kelder	 toe”)	 en	
de	bureauruimte	voor	laboranten,	doctor-assis-
tenten,	 postdocs	 en	 doctoraatsstudenten.	 En	
buiten	is	er	bovendien	nog	een	serre.	Tel	bij	het	
personeel	 nog	 eens	 alle	 bachelor-	 en	master-
studenten,	 hogeschoolstudenten	 en	 stagiairs	
en	je	krijgt	een	drukbevolkte	afdeling.

“I
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DIENST IN DE KIJKER

Achter	de	blauwe	deuren	van	blok	G	gaat	een	
waaier	 van	 labo’s	 schuil.	 Voor	we	binnen	mo-
gen, veranderen we snel van outfit:  met onze 
witte jas zijn we van kop tot knie laboproof. De 
mondmaskers,	 haarnetjes	 en	 handschoenen	
blijven	 ons	 bespaard.	 “Onderzoekers	 die	 met	
bloed-,	placenta-	of	DNA-stalen	werken,	volgen	
deze	kledingvoorschriften	best	zo	goed	moge-
lijk	op.	Het	risico	op	gecontamineerde	stalen	is	
anders te groot en zou een grote vertekening 
van de onderzoeksresultaten kunnen opleve-
ren”,	zegt	Joske.	

Afwasmachine
Tijdens	 de	 rondleiding	 opent	 zich	 een	 wereld	
aan	 wetenschappelijke	 apparatuur.	 Zo	 passe-
ren	we	Nele	Eevers	en	Els	Keunen	die	bezig	zijn	
met	het	centrifugeren	van	stalen.	Naast	 flows, 
grote koelkasten en ‘groeikamers’ merken we 
een	 bekend	 item	 op:	 de	 afwasmachine!	 ► 
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“Klopt,”	 lacht	Joske.	 “Maar	 in	 tegenstelling	 tot	
de	gewone	vaatwasser	hebben	deze	modellen	
speciale rekjes om erlenmeyers en ander on-
derzoeksmateriaal	 in	 te	plaatsen.	En	zoals	dat	
gaat	met	 de	 traditionele	 afwas,	 durft	 zich	 hier	
ook	al	eens	een	berg	vaat	op	te	stapelen.”	In	het	
pipetteerlabo	ontmoeten	we	Nelly	Saenen,	die	
geconcentreerde	 stalen	 aan	 het	 verdunnen	 is.	
Volgende	halte	is	het	post-PCR-labo.	“Dit	 labo	
is	onlangs	vernieuwd	en	weer	 in	gebruik	sinds	
januari	2014.	In	deze	ruimte	werken	we	met	sta-
len vermenigvuldigd DNA om contaminatie van 
andere	stalen	te	voorkomen.”

Het	wemelt	van	de	onderzoekers	 in	de	 labo’s.	
“Het	kan	nog	drukker	hoor!”,	zegt	Joske.	“Aan	
het	 einde	 van	 het	 academiejaar	 delen	 we	 de	
toestellen namelijk met de vele studenten die de 
deadline	van	hun	projecten	zien	naderen.	Dan	
is	 het	 een	 kwestie	 van	 toestellen	 reserveren.	
Tot	drie	weken	op	voorhand.”	Doctor-assistent	
Tony	Remans	beaamt	dat	het	gebruik	van	de	la-
bo’s	en	toestellen	veel	organisatie	vraagt.	Naast	
zijn	 onderzoekswerk	neemt	hij	 ook	de	coördi-
natie	 van	de	 labo’s	 voor	 zijn	 rekening.	 “Er	 zijn	
hier	heel	veel	researchers	actief.	Om	alles	vlot	te	
laten	verlopen,	is	een	bepaalde	houvast	nodig.	
In	verhouding	tot	het	aantal	onderzoekers	is	er	
heel	weinig	ondersteunend	personeel,	maar	de	
toestellen	 en	 labozones	moeten	 natuurlijk	 wel	
proper	en	functioneel	blijven.	Daarom	is	elke	on-
derzoeker	verantwoordelijk	voor	het	onderhoud	
van	de	toestellen	en	de	labo’s	–	of	toch	voor	een	
deel	ervan.”	Laboranten	Ann	Wijgaerts	en	Cari-
ne Put zijn voor de vele onderzoekers dan ook 
een	 rots	 in	de	branding.	Zij	 staan	onder	meer	

in	voor	de	bestellingen,	het	onderhoud	van	de	
schimmelcollectie	 en	 doen	 alle	 ICP-metingen.	
“Voor	de	vele	onderzoekers	zijn	ze	echt	onmis-
baar.	Bovendien	 is	Carine,	met	25	 jaar	dienst,	
een van de anciens”,	zegt	Joske.	

Goede reputatie
Even	verderop,	in	een	labo	dat	onlangs	verhuisd	
is, is FWO post-doc Nele Weyens op zoek naar 
handschoenen.	Labels	op	de	kastdeurtjes	zou-
den	een	grote	hulp	kunnen	zijn.	 “En	dan	 liefst	
met	symbolen	in	plaats	van	woorden,	zodat	ook	
onze	 buitenlandse	 onderzoekers	 alles	 begrij-
pen”,	stelt	ze	voor.	Engels	blijkt	de	voertaal	bin-
nen	de	onderzoeksgroep.	“Al	onze	vergaderin-
gen	en	presentaties	verlopen	in	het	Engels,	tot	
de	 gesprekken	 tijdens	 de	 middagpauze	 toe”,	
zegt	 ze.	 Op	 dit	 ogenblik	 zijn	 er	 onderzoekers	
van	twaalf	verschillende	nationaliteiten	actief	 in	
de	groep	Milieubiologie.

De	onderzoeksgroep	heeft	een	bijzonder	goe-
de	reputatie	op	vlak	van	wetenschappelijk	on-
derzoek en dat trekt onderzoekers van over de 
hele	 wereld	 aan.	 “Buitenlandse	 onderzoekers	
maken	 een	 bijzonder	 groot	 deel	 uit	 van	 onze	
onderzoeksgroep.	In	sommige	subgroepen	ligt	
het	 percentage	 PhD’s	 en	 post-docs	 zelfs	 op	
50	 procent”,	 weet	 Joske.	Onderweg	 ontmoe-
ten we visiting	 post-doc	Roberto	 Abbamondi,	
van	de	universiteit	 van	Napels,	die	hier	ook	al	
was	 voor	 zijn	PhD.	 In	Diepenbeek	onderzoekt	
hij	hoe	hij	de	opname	van	voedingsstoffen	(voor	
de	plant)	die	in	de	bodem	gelimiteerd	zijn	kan,	
bevorderen	om	zo	groei	en	opbrengst	 (van	de	
plant)	 te	 verhogen.	 Ariadna	 Sanchez	 Lopez	

ruilt Mexico voor een jaar in voor België, voor 
onderzoek	 rond	 fytoremediatie.	 “Sommige	
buitenlandse	 onderzoekers	 beschikken	 in	 hun	
thuislabo	 niet	 over	 alle	 toestellen	 en	 expertise	
die	nodig	zijn	om	bepaalde	metingen	te	doen.	
De UHasselt is op dat vlak goed uitgerust en 
ontvangt dan ook regelmatig internationale on-
derzoekers”,	aldus	Joske.

Over moderne apparatuur gesproken: in de kel-
der	–	waar	vroeger	de	drukkerij	gehuisvest	was	
–	staan	nu	hypermoderne	kweekkamers.	Doc-
toranda Hanne Vercampt toont ons koolzaad-
plantjes	die	blootgesteld	werden	aan	drie	soor-
ten	herbiciden.	 “De	verschillende	LED-lampjes	
zorgen ervoor dat de planten in deze kamer aan 
fotosynthese	 doen.	 Binnenkort	 start	 de	 bouw	
van	de	Ecotrons	 in	Connecterra,	Maasmeche-
len.	 Dat	 is	 eigenlijk	 een	 uitbreiding	 op	 deze	
kamers.	 Ik	hoop	dat	 ik,	als	doctoraatsstudent,	
nog	mag	meemaken	dat	die	in	gebruik	worden	
genomen.”

Didactiek
In	 de	 labo’s	 wordt	 overigens	 niet	 enkel	 aan	
onderzoek	 gedaan.	 Studenten	 krijgen	 er	 ook	
practica	–	en	die	moeten	natuurlijk	 voorbereid	
worden.	“Elke	doctoraatsstudent	begeleidt	een	
aantal	practica	en	daarvoor	moet	natuurlijk	heel	
wat	onderzoeksmateriaal	voorhanden	zijn”,	ver-
telt	Joske.	“Enkele	weken	op	voorhand	worden	
er	 nieuwe	 planten	 gekweekt.”	 Ann	 Wijgaerts	
en	Carine	Put	 illustreren	dat	daar	heel	wat	en-
gelengeduld	aan	 te	pas	komt.	Met	een	pincet	
verdelen ze de minuscule zaadjes over potjes 
gevuld	 met	 zand.	 Het	 achtergrondlawaai,	 af-
komstig	van	de	kweekkamers,	leidt	hen	al	lang	
niet meer af en Nu weet je het! glipt dus stilletjes 
de	deur	uit.	■
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TELEX

Doctoraatsstudenten van de faculteit GLW en 
van	 het	 LCRP	 organiseerden	 een	 symposium	
over patiëntgericht wetenschappelijk onder-
zoek in	 Limburgse	 ziekenhuizen,	 met	 daarbij	
speciale	aandacht	voor	toekomstige	ontwikke-
lingen.	Dr.	Cornelia	Genbrugge,	Kenneth	Verbo-
ven,	Leen	Willems,	Yanick	Fanton,	dr.	Philippe	
Bertrand,	Annelies	Thijssen	en	dr.	Boris	Robic	

PHD-STUDENTEN STRIKKEN JEAN-
JACQUES CASSIMAN VOOR SYMPOSIUM

PROF. DR. INT 
PANIS BENOEMD 
TOT EXPERT HOGE 
GEZONDHEIDSRAADpresenteerden	 aan	 een	 publiek	 van	 artsen	 en	

verplegend	personeel	van	het	Jessa	Ziekenhuis	
en	 ZOL	 hun	 onderzoek.	 De	 PhD-studenten	
wisten Jean-Jacques Cassiman te strikken als 
gastspreker.	De	UHasselt-eredoctor	ging	dieper	
in	op	de	(sociale)	impact	van	de	genetische	re-
volutie.	Met	ruim	120	aanwezigen	was	het	sym-
posium	een	groot	succes.

Federaal	minister	van	Volksgezondheid	Laurette	
Onkelinx	heeft	prof.	dr.	Luc	Int	Panis	 (gastpro-
fessor	aan	de	UHasselt,	 verbonden	aan	VITO)	
benoemd	tot	expert	van	de	Hoge	Gezondheids-
raad.	Dat	is	het	wetenschappelijk	adviesorgaan	
van de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van 
de Voedselketen en Leefmilieu.	De	Raad	fun-
geert	als	 link	 tussen	de	Belgische	overheid	en	
de	 wetenschappelijke	 wereld	 met	 betrekking	
tot	alle	domeinen	die	aan	de	volksgezondheid	
gerelateerd	zijn.
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Prof.	 dr.	 Ziv	Shkedy	 (CenStat)	 heeft	 een	boek	
geschreven	 (‘Exploration and Analysis of DNA 
Microarray and Other High-Dimensional Data’) 
in de prestigieuze Wiley Series in Probability 
and Statistics.	 Co-auteurs	 zijn	 Dhammika	
Amaratunga (senior director en Janssen 
Fellow, Nonclinical Statistics and Computing 
Department	 of	 Janssen	 Research	 and	
Development)	 en	 Javier	 Cabrera	 (Professor	 of	
Statistics,	Rutgers	University).

Prof.	 dr.	 Niels	 Hellings	 en	 dr.	 Leen	 Slaets	
(BIOMED)	hebben	van	de	Belgische	Charcot	
Stichting	een	subsidie	van	42.000 euro ont-
vangen	 voor	 hun	onderzoek	naar	de	 rol	 van	
‘oncostatine M’, een eiwit dat aangemaakt 
wordt	 bij	 hersenschade,	 in	 het	 herstel	 van	
MS-letsels.	 De	 Stichting	 investeerde	 in	 de	 

Ann Bessemans (onderzoeksgroep Media, Arts 
en	Design)	heeft	bpost	een	plekje	 in	het	Guin-
ness	World	 Records	 bezorgd	 in	 de	 categorie	
‘postzegel	met	 het	grootste aantal leesbare 
woorden’.	 Bpost	 wilde,	 naar	 aanleiding	 van	
Internationale Vrouwendag (8 maart), een post-
zegel	 uitgeven	met	 het	 239	woorden	 tellende	
artikel	 uit	 het	 VN-verdrag	 over	 de	 uitbanning	
van	alle	vormen	van	discriminatie	van	vrouwen.	
Liefst	zo	 leesbaar	mogelijk	en	 in	vier	 talen.	Dr.	
Bessemans	wist	606	 leesbare	woorden	op	de	
postzegel te zetten, goed voor een wereldre-
cord.

CENSTAT-PROF 
HEEFT NIEUW BOEK 
KLAAR

NIELS HELLINGS EN LEEN SLAETS 
(BIOMED) LAUREATEN CHARCOT 
STICHTING

POSTZEGEL ANN BESSEMANS LEVERT 
BPOST WERELDRECORD OP

afgelopen 26 jaar al meer dan vijf miljoen euro 
in	 wetenschappelijk	 onderzoek	 naar	 multi-
ple	 sclerose	 uitgevoerd	 in	 Belgische	 onder-
zoekscentra.	MS-onderzoek	is	een	belangrijk	
speerpunt	van	BIOMED.	De	42.000	euro	werd	
geschonken	door	de	Nationale	Multiple	Scle-
rose	Liga.



25

De UHasselt stapt mee in een interuniversitair 
en multidisciplinair onderzoeksproject rond 
‘innovatieve Vlaamse zorgsector’: CORTEXS 
(Care Organization: a Re-Thinking Expedition in 
Search for Sustainability).	 “De	 UHasselt	 levert	
hierin	een	belangrijke	bijdrage	door	het	 evalu-
eren van nieuwe zorgmodellen inzake patiënt-
veiligheid,	 kwaliteit	 en	 kosteneffectiviteit”,	 zegt	
prof.	dr.	Dominique	Vandijck,	promotor	van	het	
project.	 “Het	onderzoeksteam	zal	hierbij	nauw	
samenwerken met een dertigtal valorisatiepart-
ners	uit	de	sector”,	zegt	prof.	dr.	Johan	Hellings	
(copromotor).	Het	uiteindelijke	doel	van	het	pro-
ject is om nieuwe ideeën en concepten uit te 
denken	die	de	basis	kunnen	vormen	voor	een	
nieuwe generatie producten, processen en 
diensten	in	de	zorg.

Tom Ameloot (aspirant FWO, onderzoeksgroep 
Databases	 en	 Theoretische	 Informatica)	 werd	
tijdens de 17de editie van de International 
Conference on Database Theory (ICDT) in 
Athene	bekroond	met	de	‘Best	Student	Paper	
Award’.	Tijdens	het	 jaarlijkse	congres	ontmoe-
ten	 wetenschappers	 elkaar	 om	 de	 nieuwste	
ontwikkelingen	 voor	 te	 stellen	 over	 de	 theorie	
van	databasesystemen.	Dr.	Ameloot	 kreeg	de	
prijs voor zijn onderzoekspaper ‘Deciding Cor-
rectness	 with	 Fairness	 for	 Simple	 Transducer	
Network’,	dat	hij	 schreef	 tijdens	de	voorberei-
ding	 van	 zijn	 doctoraat.	 De	 award	 is	 een	 van	
de	drie	prijzen	die	op	het	congres	werden	uit-
gereikt.

Peter Snowdon (onderzoeksgroep Media, Arts 
en	Design)	heeft	op	het	Jihlava	International	Do-
cumentary	Film	Festival	(Tsjechië)	de	Opus Bo-
num Award	 in	de	wacht	gesleept.	 ‘Jihlava’	 is	
een van de meest toonaangevende documen-
tairefilmfestivals	ter	wereld.	Snowdon	kreeg	de	
prijs	voor	‘The	Uprising’.	De	film	–	die	hij	maakte	
in	het	kader	van	zijn	doctoraat	–	 is	een	docu-
mentaire	 over	 de	 Arabische	 Lente	 vanuit	 het	
oogpunt	van	de	demonstranten.	‘The	Uprising’	
werd	al	getoond	op	het	filmfestival	van	Turijn	én	
tijdens	Cinema	Nova	in	Brussel.	

Doctoraatsstudent Jurgen Kesters (foto, ui-
terst	 rechts)	 is	 op	de	Chemistry Conference 
for Young Scientists	(ChemCYS)	in	de	prijzen	
gevallen	voor	zijn	onderzoek	naar	het	opdrijven	
van	de	 efficiëntie	 van	organische	 zonnecellen.	

Prof.	 dr.	 Thomas	 Junkers	 (WET/imo-imo-
mec)	 heeft	 in	 het	 Duitse	 Paderborn	 de	
Carl-Duisberg-Gedächtnispreis	 (7.500	
euro)	 gewonnen.	 Met	 deze	 prijs	 bekroont	
de	 Vereniging	 van	 Duitse	 Chemici	 (GDCh)	
de	 bijdrage	 van	 de	 UHasselt-prof	 aan	 de	
polymeerchemie	in	academisch	en	industri-
eel	onderzoek.	In	de	78-jarige	geschiedenis	
van	de	prijs	is	Thomas	Junkers	(foto, uiterst 
rechts)	de	eerste	laureaat	uit	België.	

UHASSELT STAPT MEE IN 
ONDERZOEKSPROJECT 
ROND INNOVATIEVE 
ZORGSECTOR

TOM AMELOOT 
KRIJGT ICDT 
BEST STUDENT 
PAPER AWARD

INTERNATIONALE 
BEKRONING 
VOOR  DOCUFILM 
DOCTORAATSSTUDENT

JURGEN KESTERS (IMO-IMOMEC) 
BEKROOND OP CHEMCYS 2014

PRESTIGIEUZE 
DUITSE PRIJS 
VOOR THOMAS 
JUNKERS

ChemCYS	 	wordt	 om	 de	 twee	 jaar	 georgani-
seerd door de jongerenafdeling van de Konink-
lijke	 Vlaamse	 Chemische	 Vereniging	 (KVCV).	
Het congres trok dit jaar meer dan 350 deelne-
mers	uit	39	landen.
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‘RUNNEN’ TEGEN KANKER

Meer dan 500 sportievelingen zetten op 30 
april	 hun	 beste	 beentje	 voor	 op	 de	 vijfde	
editie van de Campusrun (een organisa-
tie	 van	UHasselt,	Hogeschool	 PXL	 en	KH-
Lim).	 Sommige	 deelnemers	 hadden	 zich	
voor	de	gelegenheid	een	wel	heel	originele	
outfit	aangemeten.	Van	alle	 lopende	UHas-
selt-collega’s	kwamen	Sammy	Chebon	(3,4	
km), CenStat, en Erwin Meekers (10 km), 
EDM,	als	snelsten	over	de	eindmeet.	De	op-
brengst	van	de	loopwedstrijd	gaat	integraal	
naar	Kom	op	tegen	Kanker.



BEZOEK	AAN	BROUWERIJ	DUVEL

PROEVEN VAN DUVEL 

Het	was	een	zonnige	zaterdag	toen	we	met	een	volle	bus	UHasselt-medewerkers	richting	Puurs	
vertrokken	voor	een	bezoekje	aan	Brouwerij	Duvel.	In	het	prachtige	poortgebouw	werden	we	opge-
wacht	door	onze	gids	en	mochten	we	aansluiten	voor	een	introductiefilmpje	over	de	geschiedenis	
van	de	familie	Moortgat	en	het	ontstaan	van	hun	legendarische	bier	–	Den	Duvel.	Nadien	volgde	
een	rondleiding	door	de	verschillende	gebouwen	van	de	brouwerij.	Onderweg	kregen	we	uitleg	over	
het	volledige	brouwproces,	dat	zo’n	90	dagen	in	beslag	neemt.	We	kwamen	onder	meer	langs	drie	
grote	silo’s	met	elk	een	inhoud	van	350.000	liter	vloeibaar	goud	(goed	voor	een	totaal	van	zo’n	drie	
miljoen	Duvels!).	Jammer	genoeg	ligt	de	bottelarij	op	zaterdag	stil	en	konden	we	dus	niet	aanschou-
wen	hoe	de	laatste	fase	van	het	proces	verloopt…

Degustatie
Om	af	te	sluiten,	mochten	we	nog	een	klein	uurtje	aan	‘productdegustatie’	doen.	Daarbij	konden	we	
niet	alleen	kiezen	voor	Duvel,	maar	ook	voor	enkele	andere	–	zeer	lekkere	–	biertjes	van	de	brou-
werij,	zoals	Liefmans,	Chouffe,	Vedette,	Maredsous	of	De	Koninck.	Ikzelf	sloot	af	met	een	heerlijke	
Liefmans	Kriek	Cuvee.	De	begeleidende	puntzak	‘kaasfrietjes’	was	een	smakelijke	attentie	die	we	
erbij	kregen.	Schol!

Daphné Vermin

Op 22 februari bezocht VLUP de Duvel-brouwerij in Puurs. Ook collega Daphne 
Vermin (DOC) liet zich onderdompelen in de geheimen van het bierbrouwen. 

GRIME VOOR GEVORDERDEN 

Met in totaal 20 deelnemers gingen we tijdens 
twee avonden, onder kundige leiding, aan de 
slag	met	 een	kleurig	palet	grime.	Na	het	 aan-
leren	van	de	basistechnieken	op	de	eigen	arm,	
konden we ons volledig uitleven op een col-
lega-deelnemer.	 De	 gezichten	 werden	 heuse	
kunstwerkjes: van prinsessen over dierensnoe-

Op het VLUP-programma in februari en maart stonden twee sessies 
kindergrime. Collega Elke Piessens (Tech Transfer Office) was één van de 
deelnemers.

ten	tot	stoere	piraten.	En	nu	moet	er	volop	ge-
oefend worden, zodat de komende carnavals 
en	kinderfeestjes	bevolkt	worden	door	prachti-
ge	sprookjesfiguren.	Op	naar	een	VLUP-cursus	
grime voor gevorderden!

Elke Piessens
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EEN (KONINGS)DAG  
IN MAASTRICHT 

Voor de derde keer op rij trokken we met col-
lega’s	 door	 de	 oudste	 stad	 van	 Nederland.	
Toevallig	 vierde	 het	 land	 voor	 de	 eerste	 keer,	
onder koning Willem-Alexander, Koningsdag – 
en	bijgevolg	ontsnapte	ook	Maastricht	niet	aan	
de	Oranjegekte.	Voeg	daarbij	een	stralende	zon	
en	de	stad	gonsde	van	blije,	feestende	mensen.	
Desondanks	konden	we	toch	ontsnappen	aan	
de	hectiek	en	ontdekten	we	betoverende,	rust-
gevende	pleintjes	en	gezellige	straatjes.	Pauze-
ren	deden	we	met	koffie	en	Limburgse	vlaai	 in	
de	 bekende	 bakkerij	 van	 de	Bisschopsmolen.	
Dat gaf ons voldoende energie om de omwal-
ling op te klimmen en ten slotte terug af te dalen 
in	het	feestgedruis.

Heidi Cardous

Op 26 april gidste collega Heidi 
Cardous (Tech Transfer Office) VLUP 
door het prachtige Maastricht, dat die 
dag helemaal oranje kleurde…

AANKONDIGING

LONDEN ANDERS! 3-5 oktober 2014
Op 3, 4 en 5 oktober 2014 bezoekt VLUP Londen. Vergeet het overaanbod aan populaire toeristische attracties dat Londen 
rijk is. Met ‘Londen Anders!’ zoekt VLUP de minder bekende plekjes en bezienswaardigheden op. 

Op	het	programma	staat	een	wandeling	door	Southwark,	thuisbasis	van	heel	wat	Londense	ico-
nische	monumenten	zoals	Shakespeare’s	Globe	Theatre,	het	Tate	Modern	museum	en	de	OXO	
Tower.	Maar	net	zo	goed	passeren	we	de	prachtig	gerenoveerde	pakhuizen	op	Butler’s	Warf	en	
nemen	we	voldoende	tijd	voor	de	vermaarde	voedselmarkt	Borough	Market.	De	mogelijkheid	be-
staat	ook	om	Londen	per	fiets	te	verkennen.	Liever	niet?	Dan	kan	je	mee	op	pad	om	de	minder	
bekende	plekjes	in	de	City	rondom	St	Paul’s	Cathedral	te	ontdekken	en	uit	te	blazen	op	het	terras	in	
de	jachthaven	St	Katherine	Docks.	’s	Avonds	nemen	we	deel	aan	een	uniek	spektakel	en	schuiven	
we	aan	bij	het	banket	van	Henry	VIII	en	zijn	hofhouding	om	ondergedompeld	te	worden	in	het	mid-
deleeuwse	vermaak.	Een	bezoek	aan	de	Churchill	War	Rooms	staat	eveneens	gepland.	Hier	dalen	
we	af	in	het	bunkercomplex	in	het	voormalige	ministerie	van	Financiën,	waar	Winston	Churchill	met	
zijn	kernkabinet	de	Tweede	Wereldoorlog	aanvoerde	en	dat	er	vandaag	nog	bijligt	zoals	ze	in	1945	
is	achtergelaten.	Wil	je	dit	alles	niet	missen,	surf	dan	snel	naar	onze	VLUP-site	voor	meer	info	en	
inschrijvingen.

Heidi Cardous

VLUP MET ONS MEE!
WORDT VERWACHT
- 30 augustus 2014: 
	 Pretparkbezoek	‘Toverland’
- 13 september 2014: 
	 Bezoek	aan	wijngaard	Ghislain	Houben
- 21 september 2014: 
 Gidsen in Brussel
- 3-4-5 oktober 2014: 
 Londen Anders 
	 (inschrijven	periode	mei-juni)
- 24 oktober 2014: 
 Personeelsquiz 
- 16 november 2014: 
 Sinterklaasfeest 
	 (inschrijven	periode	mei-juni)
- 29 en 30 november 2014: 
 Bezoek Sintpaleis
- 29 november 2014: 
	 Bezoek	kerstmarkt	Valkenburg

VLUP

IDEEËNBUS
Heb	je	ook	nog	een	idee,	laat	het	ons	dan	
weten	via	onze	ideeënbox!

VLUP MET ONS MEE!
Voor een overzicht van alle activiteiten, updates en inschrijvingen kan je terecht 
op www.uhasselt.be/vlup.
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VIND JE WEG IN  
DE EUROPESE  
SUBSIDIEKANALEN

30



et juiste financieringskanaal vinden in het weidse Europese 
subsidielandschap? Het is een hele uitdaging. Het Vlaams-
Europees Verbindingsagentschap (vleva) licht in deze Nu weet je 
het! alvast een stevige tip van de sluier.

WEETJES ZONDER GRENZEN

H
Hoewel	elke	organisatie	met	rechtspersoonlijk-
heid	in	aanmerking	komt	voor	Europese	steun,	
lijken	Europese	 subsidies	 toch	 vaak	de	 speel-
tuin van enkele happy few.	 Dat	 blijkt	 uit	 een	
enquête	 van	 vleva	 die	 in	 het	 najaar	 van	 2013	
bij	545	Vlaamse	bedrijven,	kennisinstellingen	en	
organisaties	uit	de	social	profit	peilde	naar	hun	
kennis	over	en	ervaring	met	Europees	geld.	

Vlaamse	universiteiten	en	hogescholen	scoren	
goed: 80% van de respondenten uit die doel-
groep	is	vertrouwd	met	één	of	meer	Europese	
subsidieprogramma’s.	 Drie	 kwart	 onder	 hen	
vroeg	zelf	ooit	Europese	steun	aan.	Voorname-
lijk	bij	het	Kaderprogramma	voor	Onderzoek	en	
Innovatie, Erasmus of via de Europese Struc-
tuurfondsen.	 Vlaamse	 kmo’s	 en	 social-profits-
ector	hinken	echter	achterop.	Slechts	één	kmo	
op	vier	kent	Europese	subsidiekanalen	en	maar	
10%	van	de	bevraagde	kmo’s	diende	ooit	effec-
tief	een	aanvraag	voor	Europese	steun	in.		

Usual suspects: 
Erasmus+ en Horizon 2020
Wellicht	 klinken	 namen	 als	 Erasmus+	 en	
Horizon2020	 onderzoekers	 bekend	 in	 de	
oren.	 Erasmus+	 –	 goed	 voor	 14,7	 miljard	
euro	 –	 is	 het	 nieuwe	 Europese	 subsidie-
programma voor Onderwijs en Opleiding, 
Jeugd	 en	 Sport.	 Het	 biedt	 kansen	 voor	 inter-
nationale	 studenten-	 en	 stafmobiliteit,	 maar	 
ook voor onderwijsinnovatieprojecten, internatio- 
nalisering	van	curricula,	 flexibele	 leerwegen	en	 
grensoverschrijdende	samenwerking	met	ande-
re	kennisinstellingen.	

De	 opvolger	 van	 het	 Zevende	 Kaderprogram-
ma voor Onderzoek en Innovatie  werd omge-
doopt	tot	Horizon	2020.	Dit	nieuwe	EU-onder-
zoeksprogramma	voorziet	bijna	80	miljard	euro	
voor	 innovatieve	 technologieën	 en	 industrieel	
leiderschap.	 Maar	 ook	 maatschappelijke	 ge-
oriënteerd onderzoek naar de vergrijzing, de 

leefbaarheid	 in	 steden	 en	 steeds	 schaarser	
wordende	grondstoffen	 horen	 thuis	 in	 dit	 pro-
gramma.	

Denk ruim
Maar	 Europa	 biedt	 meer.	 Slimme	 transport- 
oplossingen, self-management-apps waarmee 
zorgbehoevende	 ouderen	 langer	 thuis	 kunnen	
wonen	of	proeftrajecten	om	ondernemerszin	bij	
studenten	te	stimuleren...	Het	is	maar	een	kleine	
greep	uit	een	brede	waaier	van	projecten	die	de	
Europese	 Commissie	 steunt	 met	 thematische	
programma’s zoals ‘Connecting Europe Faci-
lity’,	 het	 Gezondheidsprogramma	 of	 het	 Pro-
gramma	 voor	 het	 Concurrentievermogen	 van	
ondernemingen	en	kmo’s	(COSME).	Daarnaast	
zijn	er	ook	nog	het	Europees	Fonds	voor	Regio-
nale	Ontwikkeling,	het	Europees	Sociaal	Fonds,	
het	Programma	voor	Tewerkstelling	en	Sociale	
Innovatie,	LIFE,	Rechten	en	Burgerschap	en	het	
Consumentenprogramma.	Stuk	voor	stuk	pro-
gramma’s waaraan kennisinstellingen kunnen 
deelnemen	 voor	 dataverzameling,	 benchmar-
king,	studies	en	experimenten	in	het	kader	van	
de triple helix	samenwerking.

Ruim	denken,	is	dus	de	boodschap.	Een	pro-
ject	 rond	 afvalvermindering	 past	 bijvoorbeeld	
binnen	het	milieuprogramma	Life.	Maar	onder-
zoek naar nieuwe toepassingen van recyclage 
en	 bioafval	 hoort	 helemaal	 thuis	 in	 Horizon	
2020.	 Voor	 een	 internationaal	 educatief	 pro-
gramma	rond	afvalverwerking,	kijk	je	best	naar	
Erasmus+.	

Infosessies
Om	 Limburgse	 onderzoekers,	 docenten	 en	
stafmedewerkers	 wegwijs	 te	 maken	 in	 onbe-
kende	en	minder	benutte	Europese	subsidieka-
nalen,	slaan	het	vleva	en	de	diensten	Onderwijs	
en Onderzoek van de UHasselt regelmatig de 
handen	 in	 elkaar	 voor	 infosessies.	 Check	 dus	
regelmatig de UHasselt-agenda!
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VIJF TIPS OM GEEN ENKELE  
EUROPESE SUBSIDIE TE MISSEN 

WEETJES ZONDER GRENZEN

Download de EU-subsidiegids 2014-2020 
De perfecte voorbereiding voor alle subsidies? Dat is een handig overzicht van alle nieuwe Europese subsidieprogramma’s. 
Daarom maakte vleva de EU-subsidiegids 2014-2020, een gratis online overzicht met de prioriteiten, budgetten en contact-
punten per programma. Je kan de tweede editie van deze gids gratis downloaden op www.eu-subsidiegids.eu. 

Analyseer de werkprogramma’s
Waar ligt de kiem van de subsidieoproepen? In de thematische werkprogramma’s van de Europese Commissie. Ze verschij-
nen in het Publicatieblad van de EU. Er zijn werkprogramma’s voor de volledige periode 2014-2020. En een werkprogramma 
voor elk subsidiejaar. Per beleidsdomein lees je welke subsidieoproepen in dat jaar verschijnen. Maar ook welke thema’s 
prioritair zijn en hoeveel subsidies je kan vragen. Op de vleva-website vind je een overzicht. 

Neem deel aan informatiesessies
Wil je meer weten over de verschillende oproepen of wil je potentiële partners leren kennen? Schrijf je dan in voor  
een van de infosessies van de Europese Commissie, Nationale Contactpunten of van vleva. Ontdek het overzicht op  
www.vleva.eu/events. Hou ook de project development workshops in het oog. Want op deze events stel je je  
projectidee voor en vind je geïnteresseerde buitenlandse partners. Er zijn internationale experts en medewerkers van de  
Commissie aanwezig om je advies te geven. 

Neem contact op met de Nationale Contactpunten
Voor vele Europese subsidieprogramma’s bestaat er een Nationaal of Vlaams Contactpunt. Anders gezegd: een informatie-
dienst die alles weet over één programma en die je verder helpt met specifieke vragen – diensten zoals Europrogs (IWT), 
FWO, CultuurContactpunt Vlaanderen, Jint en EPOS. Abonneer je op hun nieuwsbrieven of zet hun websites bij je favorieten. 

Abonneer je op de vleva-EU-subsidiewijzer
Je vindt op de website van de Europese Commissie verwijzingen terug naar de subsidiepagina’s van de verschillende Di-
rectoraten-Generaal. Maar de Commissie heeft geen overzicht van alle subsidies. Daarom verzamelt vleva voor jou alle 
Europese subsidieoproepen op de vleva-EU-subsidiewijzer. Je sorteert op publicatiedatum, deadline of thema. Wil je het 
nog eenvoudiger? Dat kan! Maak een account aan op www.vleva.eu en abonneer je op de subsidie- en nieuwsberichten. 

1

2

3

4

5

VLEVA SUBSIDIETEAM, TOT JOUW DIENST!
Wil je weten of je projectidee in aanmerking komt voor Europese steun? Contacteer dan  het 
vleva-subsidieteam. Zij helpen je graag verder:

Ariane Decramer, Astrid Hannes, Joke Hofmans en Simon Vandecasteele
E-mail: subsidieteam@vleva.eu 
T: 027 37 14 30
www.vleva.eu/subsidiewijzer en www.eu-subsidiegids.eu
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Het ECHE is een verplicht kwaliteitskader voor hoger-onderwijsinstellingen die willen deelnemen aan leermobiliteit en/of samenwer-
kingsactiviteiten binnen Erasmus+. Het nieuwe Erasmus+-programma beoogt de modernisering en internationalisering van het hoger 
onderwijs en valt uit elkaar in drie actielijnen (Key Actions of ‘KA’), waaronder diverse acties worden onderscheiden:

• KA1:	Individuele	mobiliteit	(o.a.	studenten-	en	stafmobiliteit,	gezamenlijke	mastertitels)
• KA2:	Samenwerking	voor	innovatie	en	goede	praktijken	(o.a.	strategische	partnerschappen,	kennisallianties,	IT-ondersteuning,	capaciteitsopbouw	

voor derde landen)
• KA3:	Steun	voor	beleidshervorming	(o.a.	beleidsdialoog,	ontwikkeling	van		 indicatoren	voor	de	Open	Coördinatiemethode,	ondersteuning	voor	

EU-instrumenten voor valorisatie en implementatie)

Meer weten? 
Surf dan naar http://ec.europa.eu/programmes/erasmus-plus/index_en.htm

Contact:	erasmusplus@uhasselt.be

UHASSELT EN tUL ONTVANGEN  
ERASMUS CHARTER FOR HIGHER EDUCATION 

De Europese Commissie heeft het  
Erasmus Charter for Higher Education (ECHE) toegekend aan zowel de UHasselt als de tUL  

voor de periode 2014-2020. 
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ociaal engagement en een om de hoek loerend ‘lege-nestsyndroom’... In het geval van bedrijfsarts Bie Van 
Woensel bleken het twee ideale drijfveren voor de oprichting van KHioo (Swahili voor ‘klaar, ‘helder’), een jeugd-
beweging voor jongeren met een licht fysieke en/of mentale beperking. Aan het initiatief dragen ook UHas-
selt-collega’s Neree Claes en Kristel Marquet hun steentje bij. S

“Als	 moeder	 van	 vier	 ben	 ik	 vijftien	 jaar	 lang	
nauw	 betrokken	 geweest	 bij	 de	 lokale	 Chiro-
werking.	Mijn	zonen,	die	er	intussen	leider	zijn,	
vertelden	 me	 herhaaldelijk	 hoe	 moeilijk	 het	 is	
om	kinderen	met	een	beperking	op	 te	nemen	
in	de	jeugdbeweging	–	ze	kunnen	nét	niet	mee	
met	de	rest.	Maar	aan	de	andere	kant:	de	op-
vangmogelijkheden	zijn	schaars”,	zegt	Bie	Van	
Woensel.	 “Vandaar	 het	 idee	om	een	 jeugdbe-
weging	 op	 te	 richten	 waar	 zulke	 jongeren	 de	

kans	krijgen	om	samen	te	spelen	en	sporten.”	
Het	idee	begon	ze	naar	eigen	zeggen	pas	con-
creet uit te werken toen enkel nog de jongste 
zoon	thuis	woonde.	“Kwestie	van,	proactief,	het	
lege-nestsyndroom	te	ontlopen.”	

Sinds	een	jaar	brengt	KHioo	–	“een	naam	die	
mooi	en	sportief	klinkt”	–	om	de	twee	weken,	
op	 zaterdag,	 zo’n	 veertien	 kinderen	 uit	 heel	
Limburg	samen.	Kern	van	het	KHioo-team	zijn	

zes jonge monitoren, onder wie UHasselt-ge-
neeskundestudent	Lorijn	Verbrugghe	en	Lotte	 
Stinissen.	Bie	Van	Woensel:	 “Lorijn	heb	 ik	 in	
mijn	praktijk	op	campus	Diepenbeek,	 tijdens	
een	medisch	 onderzoek,	 warm	 kunnen	ma-
ken	 voor	 het	 project.	 Ik	 had	 daar	 welgeteld	
vijf	minuutjes	voor	nodig.	Lotte	heeft	me	zelf	
benaderd.	Alle	KHioo-monitoren	hebben	een	
medische	 en/of	 pedagogische	 achtergrond	
en deden al de nodige ervaring op in een 

DE HOBBY VAN…

“ IK HEB ER VEERTIEN 
 KINDEREN BIJGEKREGEN”
Bie	Van	Woensel	over	KHioo,	een	jeugdbeweging	voor	
kinderen	met	fysieke	en/of	mentale	handicap

KHioo
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jeugdbeweging	 of	 sportclub.	 Ze	 worden	 ook	
opgevolgd	door	een	uitzendbureau	gespeciali-
seerd	in	de	zorgsector.”	

En wat is haar rol eigenlijk? “Ik neem, samen 
met	de	zorgkundige,	de	medische	begeleiding	
voor	 mijn	 rekening:	 ingrijpen	 in	 geval	 van	 bij-
voorbeeld	een	epilepsieaanval	of	ervoor	zorgen	
dat	deelnemers	met	een	ernstige	fysieke	beper-
king	op	tijd	rusten.	Maar	als	dat	kan,	spelen	we	
natuurlijk	ook	gewoon	mee.”

Enthousiasme
Opvallend:	het	KHioo-team	telt	nog	meer	UHas-
selt-collega’s	 in	 zijn	 rangen.	Bie	Van	Woensel:	
“Als ik niet aanwezig kan zijn, springen Neree 
Claes (GLW) of Kristel Marquet (onderzoeks-
groep	 Patiëntveiligheid	 en	 Gezondheidseco-
nomie)	 voor	me	 in.	En	Herbert	 Thijs	 (CenStat)	
komt	 een	 keertje	 rugbytraining	 geven.”	UHas-
selt-prof	Neree	Claes	zet	maar	al	te	graag	haar	
schouders	onder	het	project.	“Het	 is	mooi	om	
zien	hoe	Bie	en	haar	team	al	hun	energie	–	en	
geloof	me:	het	gaat	om	véél	energie	–	in	KHioo	
steken.	Haar	enthousiasme	werkt	aanstekelijk,	
dus toen ze me enkele maanden geleden vroeg 
om	haar	bij	te	staan	als	begeleidend	arts,	was	ik	
snel	overtuigd”,	zegt	ze.

Meer weten? 
Surf dan naar www.khioo.be 

Vlaggenroof
Maar	hoe	ziet	zo	een	namiddag	bij	KHioo	er	ei-
genlijk uit? Bie Van Woensel: “We werken met 
een	vast	stramien,	waarbij	er	aandacht	 is	voor	
de	verschillende	behoeften	van	de	deelnemers.	
Het is een leuke mix van spelen in groep, sport  
en	wat	 rustiger	 activiteiten.	Vlaggenroof,	 voor-
werptikkertje	 en	 handbal	 gaan	 bij	 wijze	 van	
spreken	naadloos	over	in	kleuren	en	voorlezen.	
Soms	doen	we	ook	uitstapjes.	Zo	zijn	we	on-
langs nog in Plopsaland geweest, in septem-
ber	gaan	we	op	weekend.	Je	ziet:	KHioo	is	een	
ideaal	middel	gebleken	tegen	het	‘lege-nestsyn-
droom’.	Naast	de	vier	kinderen	die	op	kot	zit-
ten,	heb	ik	er	met	dit	initiatief	veertien	kinderen	
bijgekregen.”
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SPARTACUS  
OP DE CAMPUS 

a een principiële goedkeuring  in 2011, zette de Vlaamse Regering  in 2013 het licht definitief op groen voor 
de aanleg van de eerste Spartacus-sneltramlijn tussen Hasselt en Maastricht – met ook een centrale halte 
op campus Diepenbeek op maat van de UHasselt, Hogeschool PXL en KHLim. Het is de bedoeling dat de 
eerste sneltram vanaf 2018 over de sporen zoeft. Nu weet je het! stelde tien vragen aan De Lijn.N

Waarom een halte op campus Diepenbeek?
SONJA LOOS	(De	Lijn):	“Campus	Diepenbeek	
ontvangt	dagelijks	studenten	uit	heel	Limburg,	
Vlaanderen	 en	 het	 buitenland	 (met	 name	 de	
Euregio	 Maas-Rijn).	 Dat	 de	 sneltram	 hier	 een	
stopplaats	 krijgt,	 is	 dus	 evident.	 Een	 snelle	
sneltramverbinding	 naar	 de	 treinstations	 van	
Genk (sneltramlijn 2) en Hasselt (sneltramlijnen 
1	en	2)	zal	het	woon-schoolverkeer	ten	goede	
komen.	Bovendien	betekent	de	sneltramverbin-
ding	Hasselt-Maastricht	een	meerwaarde	voor	
de	 tUL.	De	meerwaarde	van	Spartacus	omvat	
echter	niet	alleen	verplaatsingen	over	 iets	gro-
tere	afstand.		De	sneltramlijnen	‘verkleinen’	im-
mers ook de afstand tussen de campussen in 
Hasselt,	Diepenbeek	en	Genk	–	wat	studenten	

en personeel ongetwijfeld sterk zullen appreci-
eren.”

Wanneer beginnen de werken?
“Algemeen	gesproken	is	het	begin	van	de	wer-
ken	aan	het	hele	Spartacus-traject	voorzien	te-
gen	de	zomer	van	2015.	Volgens	onze	huidige	
inschatting	 zullen	 de	werken	 op	 campus	 Die-
penbeek	–	de	aanleg	van	het	spoor	en	een	ge-
combineerde	bus-	en	tramhalte	zodat	mensen	
vlot	kunnen	overstappen	–	begin	2016	starten.”

Wanneer is het einde van de werken voorzien?
“De uitvoeringstermijn is 36 maanden, maar 
vanaf 1 januari 2018 zal er reeds een operatione-
le	verbinding	zijn	tussen	Hasselt	en	Maastricht.	 

Enkel	het	gedeelte	in	Hasselt-centrum	–	en	de	
stelplaats	–	zal	mogelijk	 iets	 later	klaar	zijn.	Dit	
komt omdat de inpassing van de tram in de ste-
delijke	omgeving	moeilijker	is	dan	het	aanleggen	
van	 vrijliggend	 tramspoor.	Bovendien	moet	 dit	
ook	afgestemd	worden	op	andere	bouwprojec-
ten in Hasselt – zoals de Blauwe Boulevard en 
de	vernieuwing	van	de	stationsomgeving.”

Hoe ziet de concrete planning voor de werken 
op campus Diepenbeek er precies uit?
“Het is moeilijk om op dit moment een con-
crete	 planning	 voor	 te	 leggen.	 De	 Lijn	 legt	 de	
sneltramlijn namelijk aan via een zogenaam-
de	 DBFM-opdracht	 (Design, Build, Finance,  
Maintain).		Dit	houdt	o.a.	in	dat	de	opdrachtnemer	
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(die momenteel nog niet gekend is) zelf een de-
tailstudie	opstelt	en	aan	de	hand	daarvan	een	
voorstel	doet	wat	betreft	praktische	organisatie	
en	fasering.	De	geplande	werken	zijn	uiteraard	
zeer	divers.	Vooral	het	grondwerk	–	de	eigenlij-
ke spooraanleg en de wegeniswerken – zullen 
een	 zekere	 impact	hebben.	De	 technische	af-
werking	 (zoals	 bovenleidingen,	 signalisatiesys-
temen,	halte-infrastructuur	…)	vragen	uiteraard	
ook	hun	tijd,	maar	zullen	wat	betreft	 impact	of	
overlast	veel	beperkter	zijn.”	

“Nu, een uitvoeringsperiode van 36 maanden 
voor	 de	 gehele	 sneltramlijn	 wil	 natuurlijk	 niet	
zeggen	 dat	 er	 gedurende	 deze	 hele	 periode	
werken	op	 campus	Diepenbeek	 zullen	plaats-
vinden.	 De	 werken	 zullen	 zo	 geconcentreerd	
mogelijk	 uitgevoerd	 worden.	 Een	 periode	 van	
zekere	hinder	 is	onvermijdelijk,	maar	we	zullen	
die	uiteraard	zo	kort	mogelijk	proberen	houden.”

Hoe zit het met de mobiliteitsimpact van de 
werken op campus Diepenbeek?
“In	 het	 kader	 van	Minder Hinder-procedures en 
-afspraken zullen we – tijdig – een structureel 
overleg opstarten tussen de onderwijsinstellingen 

en	bedrijven	 op	de	 campus,	 de	wegbeheerder	
en	de	aannemer.	Een	doordachte	en	gefaseerde	
aanpak, efficiënte tijdelijke maatregelen en, voor-
al,	heldere	en	tijdige	communicatie	kunnen	even-
tuele	hinder	tot	een	miniem	reduceren.”

“Bovendien: wij zijn er ook van overtuigd dat 
eens de sneltram rijdt, dit een sterke impact 
gaat	hebben	op	de	huidige	verkeersproblema-
tiek/drukte	op	de	campus.	 In	positieve	zin:	de	
kwaliteit	van	het	openbaar	vervoer	gaat	immers	
sterk	 omhoog.	 De	 campus	 wordt	 dankzij	 die	
tram	beter	bereikbaar,	zodat	er	heel	wat	men-
sen de auto zullen laten staan en voor de tram 
of	 tram/bus-combinatie	 gaan	 kiezen.	 En	 dat	
gaat	zeker	een	positieve	impact	hebben	op	par-
keerperikelen,	files…”

Hoe regelmatig zal de sneltram rijden?
“Zowel	de	sneltramlijn	van	Hasselt	naar	Maas-
tricht	als	die	van	Hasselt	over	Genk	naar	Maas-
mechelen	 zullen	 om	 het	 halfuur	 rijden.	 Maar	
aangezien	 het	 traject	 van	 beide	 lijnen	 tussen	
Hasselt	 en	 campus	 Diepenbeek	 gelijkloopt,	
geldt	 voor	 de	 verbinding	 station	Hasselt-cam-
pus	Diepenbeek	een	kwartierfrequentie.”

Wat is de gemiddelde reistijd Hasselt-
Maastricht?
“De	 sneltram	 	 zal	 klokvast	 rijden.	 Vanaf	 2018	
spoor	 je	 in	 30	 minuten	 van	 het	 centrum	 van	
Hasselt	 (Dusartplein)	 naar	 hartje	 Maastricht	
(Maasboulevard).		Van	station	Hasselt	tot	stati-
on	Maastricht	doe	je	er	38	minuten	over	–	nu	is	
dat	nog	71	minuten	met	de	bus	en	zelfs	1	uur	
en	 45	minuten	met	 de	 trein.	Met	 de	 sneltram	
reis	je	dus	bijna	dubbel	zo	snel.”	

Hoeveel kost een ritje op de sneltram?
“Wat de tarieven zullen zijn en wat de ver-
voersbewijzen	zullen	kosten,	kunnen	we	op	dit	 
moment	 nog	 niet	 met	 zekerheid	 zeggen.	 De	
sneltram zal immers pas vanaf januari 2018 
rijden en momenteel zijn de tarieven en de 
mogelijke	 vervoerbewijzen	 voor	 2018	 nog	 niet	
vastgelegd.	 Wél	 zeker	 is	 dat	 op	 de	 sneltram	
Hasselt-Maastricht	 de	 tarieven	 van	 De	 Lijn	
gelden	en	dat	 voor	het	hele	 traject	 –	dus	ook	
op	het	stukje	in	Nederland.	In	2018	zal	De	Lijn	
overigens	overschakelen	op	de	Mobib-kaart	 –	
een	 elektronische	 chipkaart	 die	 drager	 wordt	
voor	alle	vervoersbewijzen.	Een	biljet	enkele	rit,	
abonnement,	 vervoersbewijs	met	 korting	►…	
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Tussen	Hasselt	en	Maastricht	zal	32 km spoor liggen.	In	Vlaanderen	beschikt	de	tram	over	
27 km spoor, waarvan 11 km	dubbelsporig.	“Dit	zorgt	ervoor	dat	twee	trams	die	uit	tegen-
gestelde	richting	komen	elkaar	vlot	kunnen	kruisen”,	zegt	Sonja	Loos.	In	Nederland	wordt	 
5 km	tramspoor	voorzien.

De	sneltram	heeft	in	totaal	13 haltes:	10	in	Vlaanderen	en	3	in	Nederland.	In	Nederland	zijn	
dit	de	haltes	Belvédère,	Maasboulevard	en	Centraal	Station.	 In	Vlaanderen	houdt	de	tram	
halt	in	Hasselt,	Diepenbeek,	Bilzen	en	Lanaken.	De	haltes	zijn	Hasselt	Station,	Oud	Gasthuis,	
Dusartplein,	Provinciehuis,	Campus,	Diepenbeek	Station,	Beverst,	Munsterbilzen,	Eigenbil-
zen	en	Lanaken.

De	 tram	die	 tussen	Hasselt	 en	Maastricht	 zal	 rijden,	heeft	 tramstellen	 van	37 m lang en  
2,65 m	breed.	Voor	tramlijn	1	zijn	12	tramvoertuigen	voorzien,	die	elk	plaats	bieden	aan 300 
reizigers.	Voor	deze	reizigers	zijn	100	zitplaatsen	en	200	staanplaatsen	voorzien.	“Bij	volle-
dige	bezetting	zitten	er	evenveel	mensen	in	de	tram	als	in	een	gemiddelde	bioscoopzaal.	Dit	
komt	overeen	met	163	auto’s	minder	op	de	weg.	Deze	tramstellen	kunnen	ook	gekoppeld	
rijden,	wat	toelaat	nog	meer	mensen	tegelijkertijd	te	vervoeren”,	aldus	Sonja	Loos.

UITGELICHT

INFOMOMENT SPARTACUS
De	Lijn	organiseert	ook	een	infomoment	(in	 juni)	over	het	Spartacus-project.	Een	concrete	
datum	volgt	nog.

Het	zal	allemaal	op	die	Mobib-kaart	komen	 te	
staan.”

Vervangt deze tramlijn de bussen tussen 
campus Hasselt (Dusartplein) en campus 
Diepenbeek? 
“De aanleg van de sneltramlijn Hasselt-Maas-
tricht	 zal	 uiteraard	 ook	 wijzigingen	 met	 zich	
meebrengen	binnen	de	 ‘corridor’	van	de	snel-
tram.	De	Lijn	 zal	 de	buslijnen	 in	deze	 corridor	
onder de loep nemen om te kijken of er niet 
‘dubbelop	 gereden’	 wordt	 –	 dat	 zou	 namelijk	
niet	efficiënt	zijn.	Hier	en	daar	zal	een	(deel)tra-
ject	niet	langer	per	bus	gereden	worden,	omdat	
de	 tram	 een	 beter	 én	 sneller	 alternatief	 biedt.	
De	 Lijn	 werkt	 bovendien	 aan	 de	 optimalisa-
tie	van	het	busnet	 rond	de	 tramhaltes.	Op	die	
manier willen we zo veel mogelijk mensen de 
kans	bieden	om	op	een	vlotte	manier	te	kunnen	
overstappen	naar	de	 tram,	 trein…	Met	andere	
woorden: de knooppunten moeten vanuit de 
hele	 regio	 (corridor)	 goed	 bereikbaar	 zijn	 met	
het	toekomstige	busnet.”

“Daarnaast	blijven	we	ook	oog	hebben	voor	lo-
kale	verbindingen.	Zo	zal	De	Lijn	zeker	waken	
over	goede	plaatselijke	verbindingen	vanuit	een	
deelkern	 naar	 het	 centrum	of	 van	 de	 ene	 ge-
meente	 naar	 een	 gemeente	 in	 de	 buurt.	 Ook	
die	openbaar	vervoerverbindingen	zijn	namelijk	
een	 stukje	 van	 de	 Spartacus-puzzel.	 De	 Lijn	
werkt trouwens al geruime tijd aan dat nieuwe 
busnet,	maar	de	oefeningen	zijn	zeker	nog	niet	
afgerond.	En	zolang	niet	alle	stukjes	van	de	puz-
zel	gelegd	zijn,	kunnen	we	niets	met	zekerheid	
communiceren.”	

Werden/worden UHasselt-studenten betrokken 
bij de ontwerpfase van bijvoorbeeld de haltes 
op campus Diepenbeek?
“De vormgeving voor de infrastructuur en stop-
plaatsen	 ligt	 al	 vast.	 In	 samenwerking	met	 de	
Provincie	 Limburg	werd	 voor	 het	 hele	 Sparta-
cusproject	 een	 beeldkwaliteitsplan	 uitgewerkt.	
Op	basis	van	dat	plan	werd	er	de	voorbije	jaren	
een	design	voor	zowel	de	voertuigen	als	de	hal-
te-infrastructuur	uitgewerkt.	Maar	het	is		wel	de	
bedoeling	om	de		studenten	op	een	andere	ma-
nier		bij	de	sneltramlijn	te	betrekken.		De		ideeën	
zijn	nog		heel	pril	en	het	is	nog	te		vroeg	om	al	
uit	de	biecht	te	klappen,	maar	De	Lijn	zou	voor	
volgend academiejaar graag een gezamenlijk 
project	 opzetten	met	de	 studenten.	Of	 het	 nu	
om verkeerskunde, design, communicatie of ar-
chitectuur	gaat…		Als		toekomstige	gebruikers	
is	hun	visie	en	knowhow	veel	te	belangrijk	om	er	
niets	mee	te	doen.”■
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De UHasselt sloot onlangs een 
samenwerkingsakkoord met Metrotile, 
de fabrikant van metalen dakpanelen. 
De samenwerking strekt zich uit over 
zes domeinen – van de ontwikkeling 
van innovatieve producten tot de 
aanpak van afvalproblematiek. 

“De	 UHasselt	 beschikt	 over	 de	 nodige	
expertise	 in	 het	 domein	 van	 materiaalon-
derzoek, Metrotile is actief in onderzoek 
rond	 dakbedekkingsmaterialen.	 Met	 deze	
overeenkomst ontstaat dus een optimale 
synergie	 tussen	 beide	 partijen”,	 zegt	 Ser-
gio	Canini,	oprichter	van	Metrotile.	Prof.	dr.	
Robert	Carleer	(imo-imomec):	“Het	afsluiten	
van	 dit	 akkoord	 is	 een	 hefboom	 om	 onze	
samenwerking	 beter	 uit	 te	 bouwen	 en	 te	
bestendigen.	Het	past	bovendien	in	de	lan-
getermijnvisie om innovatief onderzoek naar 
bedrijven	en	KMO’s	 te	promoten	door	een	
planmatige	 en	 geïntegreerde	 inzet	 van	 het	
onderzoekspotentieel.”	 De	 combinatie	 van	
chemici,	fysici	en	industrieel	ingenieurs	bin-
nen imo-imomec moet volgens professor 
Carleer zorgen voor “een meerwaarde en 
een	 oplossingsgerichte	 benadering	 in	 de	
samenwerking	met	het	bedrijfsleven”.

UHASSELT GAAT 
SAMENWERKEN 
MET METROTILE

Niel Hens (CenStat) trad op 10 maart toe tot de Jonge Academie. Hij is een van tien 
jonge toponderzoekers die lid geworden zijn van de Academie. Professor Hens is de 
tweede UHasselt-onderzoeker die deze eer te beurt valt. Vorig jaar werd Alexander De 
Becker (faculteit Rechten) al verkozen.

NIEL HENS (CENSTAT) TREEDT TOE TOT 
JONGE ACADEMIE

De	Jonge	Academie	biedt	 jonge	onderzoekers	
een	 forum	waar	 ze	 hun	 visie	 over	 het	 huidige	
wetenschapsbeleid	 kunnen	 uiten.	 Leden	 wor-
den	verkozen	op	basis	van	hun	wetenschappe-
lijke excellentie, motivatie en de voorstellen die 
zij	doen	met	betrekking	 tot	de	Academie.	 “Als	
lid wil ik vooral de interdisciplinaire samenwer-
king,	 correcte	 wetenschapscommunicatie	 en	

de	 dialoog	met	 het	 beleid	 helpen	 versterken”,	
aldus	Niel	Hens.	

Professor	Hens,	verbonden	aan	onderzoeksin-
stituut	CenStat,	gebruikt	en	ontwikkelt	wiskun-
dige	en	statistische	methoden	om	epidemiolo-
gische	vraagstukken	op	te	lossen	en	inzicht	te	
geven	in	de	verspreiding	van	infectieziekten.	
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Op 28 en 29 maart blies de General 
Assembly van de European Association 
for Architectural Education (EAAE) 
verzamelen in de Oude Gevangenis. 
Vertegenwoordigers uit 50 
architectuurfaculteiten uit heel Europa 
zakten af naar Hasselt. 

Op 24 februari rooiden onderzoekers van het CMK, in samenwerking met collega’s van de UGent en het INBO (Instituut voor Natuur- 
en Bosonderzoek), honderden wilgen en populieren op het proefveld in het Lommelse Kristalpark. Dat gebeurde in het kader van 
onderzoek rond bio-energie en groene bodemsanering.

Imo-imomec en de Cel Kunststoffen (KU Leuven @ KHLim) bundelen hun expertise op vlak van polymeren en kunststoffen voortaan in 
één platform: SPARC (Sustainable Polymers and Applications Research Cluster). Het platform werd op 27 maart officieel gelanceerd.

FACULTEIT ARCHITECTUUR EN KUNST GASTHEER 
INTERNATIONAAL CONGRES

CMK-ONDERZOEKERS ROOIEN POPULIEREN EN WILGEN OP 
LOMMELS PROEFVELD

POLYMEERPLATFORM SPARC GELANCEERD

“Het	 event	 bood	 de	 faculteit	 Architectuur	 en	
kunst	 een	 bijzondere	 kans	 om	 zichzelf	 binnen	
het	Europese	architectuuronderwijs	te	profileren	
en	 nieuwe	 banden	 te	 smeden”,	 zegt	 decaan	
Rob	Cuyvers.	“Dit	voorjaar	wordt	met	een	aan-

Het proefproject in Lommel werd in 2006 opge-
start	door	het	CMK,	samen	met	de	UGent	en	het	
INBO.	De	onderzoekers	plantten	honderden	ver-
schillende	populieren-	en	wilgenklonen.	“Populie-
ren en wilgen zijn in gematigde streken als de onze 
uitermate	geschikt	voor	korteomloophout	(KOH).	
Dit	 gewas	 produceert	 biomassa	 (houtsnippers)	
die	kan	 ingezet	worden	voor	bio-energiedoelein-

Campus	Diepenbeek	 huisvest	meer	 dan	 vijftig	
experten	 –	 chemici,	 fysici	 en	 ingenieurs	 –	 op	
vlak	 van	 polymeren	 en	 kunststoffen,	 verspreid	
over	 imo-imomec	 (inclusief	 het	 Verpakkings-
Centrum)	en	de	Cel	Kunststoffen.	“Voor	bedrij-
ven	is	het	interessanter	om	één	aanspreekpunt	
te	hebben,	zodat	ze	snel	kunnen	worden	door-
verwezen	 naar	 de	 juiste	 experten”,	 zegt	 prof.	
dr.	 Dirk	 Vanderzande	 (imo-imomec).	 Door	 alle	
aanwezige kennis en onderzoeksinfrastructuur 
te	 clusteren	 binnen	 één	 platform,	 kunnen	 de	
onderzoekers,	 ondernemingen	 bovendien	 een	

totaaloplossing	bieden.	Prof.	Vanderzande:	“We	
kunnen	de	kunststoffen	toepassingen	die	zij	ge-
bruiken,	niet	enkel	 testen	en	analyseren,	maar	
ook	 verbeteren	 –	 door	 ze	 sterker,	 duurzamer,	
efficiënter	te	maken.	Of	we	kunnen	nieuwe	ma-
terialen	en	toepassingen	ontwikkelen.”

In	 eerste	 instantie	 zal	 SPARC	 zich	 richten	 tot	
bedrijven	 in	 de	 regio,	 maar	 de	 ambitie	 is	 om	
op termijn ook in de rest van Vlaanderen en de 
Euregio	meer	activiteiten	met	bedrijven	te	ont-
plooien.

den – groene stroom of warmte – en voor industri-
ele	doeleinden,	zoals	papier”,	zegt	Jolien	Janssen,	
verbonden	aan	het	CMK.	“Op	die	manier	kunnen	
landbouwers	op	verontreinigde	gronden	toch	nog	
een	inkomen	genereren.”

De	oogst	van	24	februari	was	de	tweede	sinds	de	
start	van	het	proefproject.	

Naast	 het	 verhogen	 van	 de	 biomassaproductie	
(en	van	het	rendement	voor	landbouwers),	beoogt	
het	project	 in	Lommel	ook	een	milieuvriendelijke	
bodemsanering	via	‘fytoremediatie’.	De	wilgen	en	
populieren	 op	 de	 verontreinigde	 gronden	 in	 het	
Kristalpark	 nemen	 via	 hun	 wortels	 aanzienlijke	
hoeveelheden	 toxische	metalen,	 zoals	 cadmium	
en	zink,	op	uit	de	onderliggende	bodem.
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De UHasselt heeft er een nieuwe ‘school voor doctoraatsstudenten’ bij: de 
Doctoral School of Behavioral Sciences and Humanities werd op 3 april boven de 
doopvont gehouden.

NIEUWE DOCTORAL SCHOOL VOOR 
UHASSELT

Het	programma	van	de	Doctoral	School	of	
Behavioral	 Sciences	 and	 Humanities	 staat	
open	voor	doctorandi	in	de	architectuur	en	
kunst,	 bedrijfseconomische	 wetenschap-
pen	 en	 rechten.	 De	 belangrijkste	 doel-
stellingen	 zijn	 kwaliteitsbewaking	 van	 het	
doctoraatsonderzoek,	 het	 creëren	 van	 een	
stimulerende	onderzoekscultuur	en	het	bie-
den van kansen tot persoonlijke en profes-
sionele	groei.	“Via	de	doctoral	schools	zet-
ten	we	als	universiteit	mee	onze	schouders	
onder	de	verdere	economische	ontwikkeling	
van	 deze	 regio.	 Jong,	 hoogopgeleid	 talent	
dat mee kan zoeken naar antwoorden op 
de grote vraagstukken van vandaag, is van 
onmiskenbaar	belang	voor	een	kenniseco-
nomie”,	aldus	rector	Luc	De	Schepper.	

Rode knop
Tijdens de openingszitting ging Daniëlle 
Gilliot, vertegenwoordigster van Vlaams  

viceminister-president Ingrid Lieten, in op de 
Vlaamse	 inbedding	 van	 een	 doctoraatsop-
leiding	en	de	waarde	die	de	overheid	hecht	
aan de omkadering van jonge onderzoe-
kers.	Prof.	Sandra	Streukens,	directeur	van	
de	 nieuwe	 doctoral	 school,	 glom	 van	 trots	
tijdens	 haar	 presentatie	 over	 de	 acht	 kern-
punten	van	het	curriculum.	Deze	kernpunten	
werden	 vervolgens	 één	 voor	 één	 tot	 leven	
gewekt door jonge onderzoekers van de drie 
faculteiten,	 aan	 de	 hand	 van	 persoonlijke	
voorbeelden.	Tot	slot	werden	het	programma	
en	het	doel	van	de	doctoral	school	in	ruimere	
context geplaatst door Stefaan Hermans van 
de Dienst Onderzoek en Innovatie van de Eu-
ropese	Commissie	en	door	Aletta	Wubben,	
gespecialiseerd	 in	 de	 coaching	 en	 training	
van	wetenschappers.

Een	symbolische	druk	op	de	rode	knop	luid-
de	de	officiële	start	van	het	programma	in.

tal instellingen – Oslo, Praag en Milaan – een 
Erasmus+-project	uitgeschreven.”
De	keuze	voor	de	UHasselt	als	gastheer	van	het	
congres	is	geen	toeval:	de	faculteit	Architectuur	
en kunst is vanaf juni 2014 namelijk de nieuwe 
administratieve	zetel	 van	de	EAAE.	 “Belangrijk	
voor	de	 faculteit	 is	ook	dat	prof.	dr.	Koenraad	
Van	 Cleempoel	 als	 schatbewaarder	 deel	 uit-
maakt	van	het	bestuur	van	de	organisatie.”
De decanen en afgevaardigden van 50 Eu-
ropese	 architectuurfaculteiten	 waren	 alvast	
in	de	wolken	over	de	bijzondere	ontvangst	in	
Hasselt.
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BERT OP ’T EIJNDE TREKT MET 
MS-PATIËNTEN NAAR PETRA EN 

MOUNT HAROEN
Prof. dr. Bert Op ’t Eijnde (GLW) trok eind maart, samen met negen MS-patiënt-
en, naar Jordanië voor een 14-daagse wetenschappelijke expeditie door de 
Wadi Rum en de woestijn rondom de Dode Zee. Eindbestemming: de in rode 
rotsen uitgehouwen woestijnstad Petra – een van de zeven wereldwonderen 
– en Mount Haroen. “We hebben geleefd als bedoeïenen, geslapen onder de 

sterrenhemel en… fysiek afgezien.”

Bedoeling	van	het	 initiatief	 is	om	multiple	sclerose	onder	de	aandacht	te	brengen	en	aan	
te	tonen	dat,	mits	een	goede	voorbereiding	en	begeleiding,	met	MS	nog	heel	veel	mogelijk	

is.	“Ondanks	hun	beperkingen	en	tegenslagen	zijn	MS-patiënten	best	in	staat	om	relatief	zware	
fysieke	uitdagingen	aan	te	gaan	en	bijzondere	dingen	te	realiseren”,	zegt	Bert	Op	’t	Eijnde.	Die	uit-
daging	is	inderdaad	niet	min:	om	Petra	te	bereiken,	moeten	letterlijk	bergen	overwonnen	worden	én	
een	woestijn	doorkruist.	“Temperaturen	in	de	Wadi	Rum	kunnen	overdag	oplopen	tot	een	stuk	boven	
de	30	°C	en	’s	nachts	dalen	tot	het	vriespunt.	Het	grootste	deel	van	de	trek	sliepen	we	overigens	
gewoon	buiten,	in	slaapzakken.	In	totaal	legden	we	meer	dan	150	kilometer	af	en	overwonnen	we	
7.000	hoogtemeters.	Het	terrein	was	zelden	vlak.	We	hebben	gestapt	in	wegzakkend	woestijnzand	
en	geklauterd	langs	steile	bergpaden.”

Training
De	 negen	 MS-patiënten	 werden	 gedurende	 de	 hele	 tocht	 bijgestaan	 door	 een	 medisch	
team.	Bert	Op	 ’t	Eijnde:	 “Voor	hun	afreis	ondergingen	alle	deelnemers	aan	de	UHasselt	boven- 
dien	een	medische	screening	(hartcontrole)	en	inspanningstest.	De	testen	hielpen	ons	om	de	fysieke	
capaciteit	van	elke	patiënt	te	bepalen.	Daarna	volgde	dan	een	trainingsprogramma	op	maat,	dat	
de	patiënten	gedurende	vijf	maanden	strikt	dienden	te	volgen.	Dit	is	erg	goed	verlopen,	want	alle	
deelnemers	slaagden	in	de	opdracht.”

Foutje in de vorige editie van Nu weet 
je het!: prof. dr. Tom Artois wees de 
redactie er – terecht – op dat het dier 
afgebeeld bij het artikel ‘Bever gespot 
op campus Diepenbeek’ eigenlijk… een 
otter was. 

 WIST JE DIT OOK?



BESTE LEZER
De	verkiezingen	komen	eraan!	De	moeder	aller!	Waarom	spreken	we	van	‘de	moeder	van’	bij	dat	
soort dingen? De moeder aller stormen! De moeder aller tsunami’s! De moeder aller verkiezingen! 
De	moeder	aller.	Het	kernwoord	is	`aller’!	Waar	anders	gebruikt	men	dat	nog?	Taalkundigen	aller	
landen, gij kome met een verklaring waarom de moeder aller verkiezingen ‘de moeder aller verkie-
zingen’ genoemd wordt in de mond des volks! 

Verkiezingen	zijn	de	examens	van	de	politici.	Alhoewel:	sommige	kranten	geven	rapporten	aan	
politici	vóór	de	verkiezingen.	Wat	als	ze	een	goed	rapport	hebben	maar	niet	verkozen	raken?	Of	
omgekeerd?	Onze	aller	(!)	Lode	Verberk	kreeg	een	goed	rapport	van	verschillende	kranten:	De	
Norm,	De	Avond,	enz.	Sommige	vertegenwoordigers	des	volks	gaan	niet	verder	dan	het	verslijten	
hunner	broek,	de	zogenaamde	plucheplanten.	Stilzwijgende	stemmers!	De	regering	houdt	daar	
lijsten	van	bij.	Als	je	die	wil	inkijken,	is	het	best	je	voor	te	doen	als	gewone	burger	(of	het	dossier	
in	handen	te	geven	van	Johan	Beaucoupmans)	–	de	vertegenwoordigers	des	volks	krijgen	niks	
te	zien!	Als	men	weet	dat	het	vertegenwoordigers	des	volks	zijn,	krijgen	ze	de	voordeur	tegen	de	
neus.	BAM!	en	’t	is	gedaan,	in	’t	Stad	of	ni.	Dan	mogen	ze	met	de	Meccano	gaan	spelen	in	hun	
bretellen,	of	naar	de	foor	gaan,	als	ze	tenminste	het	spoor	oost	niet	bijster	raken.	

Het	vreemdste	aller	woorden:	bijster.	Astronomen	kenden	het	al:	de	hoofdster	en	de	bijster.	Als	
ze	natuurlijk	de	NAVO	niet	in	stelling	brengen	tegen	de	foor	oost!	De	foor	oost	begint	stilaan	op	
een	Russische	roulette	te	lijken:	de	put-in	en	gedaan.	Nu,	we	moeten	daar	niet	te	Krimmig	over	
doen!	In	Vlaanderen,	Schotland	en	Catalonië	kunnen	ze	daar	gemakkelijk	een	paar	honderd	jaar	
over	palaveren	op	mosselsoupers	(zie	onder)	met	een	pintje	bier,	een	stukje	zalm	en	een	glas	
cava,	er	een	zogenaamde	plas	op…	produceren.	Maar	in	de	Krim	is	het	in	een	handomdraai	
gebeurd.	De	moeder	aller	annexaties	ende	aanhechtingen.	En	dat	is	nog	maar	een	begin,	nu	nog	
Kaliningrad,	Wit-Rusland,	Alaska,	het	Vaticaan,	Gibraltar	en	de	Voerstreek.	En	dan	nog		Vuurland	
(Voer	en	Vuur,	klinkt	goed	–	een	beetje	zoals	‘outer’	en	‘heerd’),	Nieuw-Zeeland	(en	natuurlijk	ook	
Oud-Zeeland,	want	waar	gaan	we	anders	die	mosselen	van	een	paar	regels	hierboven	vandaan	
halen?)	en	de	Paaseilanden	(dat	zal	goed	accorderen	met	het	Vaticaan).	Put-in	krijgt	een	rijk	waar	
de	zon	nooit	ondergaat	(tenzij	de	blaffeturen	worden	dichtgedaan)…	Welke	charel	deed	hem	dat	
al	eens	voor?	De	vader	van	de	moeder	aller	wereldrijken.	Dus	die	keizerlijke	charel	was	eigenlijk	de	
grootvader van zijn eigen rijk? Put-in dus ook grootvader? En de tsarina de grootmoeder? Waar 
blijft	Roodkapje?	

Maar	wíj	mogen	toch	gaan	stemmen!	Voor	van	alles	en	nog	wat!	We	gaan	voor	regionaal,	fede-
raal,	Europees!	En	we	mogen	aan	de	unief	al	zo	dikwijls	stemmen:	de	studenten	voor	hun	verte-
genwoordigers	en	hun	presidia;	de	professoren,	de	assistenten	en	de	administratoren	voor	raden	
(en gissen en gokken, met gokcorrectie), voor rectoren, voor associatievoorzitters (of vergis ik 
mij?),	voor	de	leden	van	de	koninklijke	familie	(of	vergis	ik	mij?).	Het	levert	anders	wel	mooie	verha-
len	op:	“Van	de	prins	(zonder	dingemanse)	over	wie	wij	ons	zorgen	maken!”	Het	zou	het	dertiende	
sprookje	van	koningin	Fabiola	kunnen	zijn.	De	moeder	aller	sprookjesschrijfsters	en	grootvertelster	
van	Opgrimbie.	Maar	misschien	is	het	rangnummer	13	al	ingenomen	door	dit	stukje.
Hou	het	stemmig!

Harry Potter

Column
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Tweedejaarsstudenten	biologie	trokken	eind	
april	in	het	kader	van	het	opleidingsonderdeel	
‘Mariene stage en veldwerk’ op 6-daagse 
stage	naar	het	Station	Marine	de	Wimereux,	
nabij	 Boulogne.	 Ze	 werden	 begeleid	 door	
een	 team	UHasselt-proffen	 en	 assistenten.	
“Tijdens	de	stage	aan	het	veldstudiecentrum	
van	de	Université	Lille	1	combineren	ze	veld-
werk geologie, plant- en dierkunde en ecolo-
gie aan de unieke en gevarieerde rotskusten 
tussen	 Calais	 en	 Boulogne”,	 zegt	 prof.	 dr.	
Patrick	Reygel.

IN… WIMEREUX


